

ကယားပြည်နယ်၏ သဘာဝရေမြေတောတောင်များက ခရီးသွားဧည့်သည်များအတွက် လည်ပတ်သွားလာစရာ နေရာတစ်နေရာအဖြစ် လူသိများထင်ရှားလာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်သမ္မတနန်း
နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က
(၆၇)နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာ
၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၅ ရက်

ကယားလူမျိုးစုဝင် (၉)မျိုးနှင့်အတူ အခြားသောတိုင်းရင်းသားများ ချစ်ခင်ရင်းနှီးစွာ နေထိုင်လျက်ရှိသည့် ကယားပြည်နယ်၏ ပြည်နယ်နေ့ကို ၁၉၅၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ (၁၅)ရက်တွင် ပထမဦးဆုံး စတင်ကျင်းပခဲ့ရာ ယနေ့ဆိုလျှင် (၆၇)နှစ် ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။

ပိုမိုခံစားခဲ့ကြရ

မြန်မာနိုင်ငံသည် လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက်ပိုင်းတွင် တိုင်းရင်းသားများအကြား သံသယစိတ်များကြောင့် ပြည်တွင်းပဋိပက္ခများ နှစ်ကာလကြာရှည်စွာဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများနေထိုင်ရာ ပြည်နယ်များသည် ပြည်တွင်းပဋိပက္ခဒဏ်ကို ပိုမိုခံစားခဲ့ကြရပါသည်။ ယင်းပဋိပက္ခများ၏ နောက်ဆက်တွဲရလဒ်အဖြစ် နိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အားသွန်ခွန်စိုက် မလုပ်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး အဘက်ဘက်တွင် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများထက် နောက်ကျခဲ့ရသည့်အပြင် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင်လည်း နိုင်ငံ၏ ဂုဏ်သိက္ခာ မှေးမှိန်ခဲ့ရပါသည်။

စာမျက်နှာ ၂ ကော်လံ ၃ သို့

ချစ်ခင်လေးစားအပ်သော ကယားတိုင်းရင်းသား မိဘပြည်သူ ညီအစ်ကိုမောင်နှမများခင်ဗျား-

ယနေ့ကျရောက်သည့် (၆၇)နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားသို့ ဂုဏ်ပြုသဝဏ်လွှာ ပေးပို့ခွင့်ရသည့် အတွက် အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်းနှင့် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံးမှာရှိကြသည့် ကယားတိုင်းရင်းသား များနှင့်တကွ ပြည်ထောင်စုဖွား တိုင်းရင်းသားများအားလုံး ကောင်းကျိုးချမ်းသာမင်္ဂလာအပြာဖြာဖြာနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေ ကြောင်း နှုတ်ခွန်းဆက်သ ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါသည်။

ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကို အမြန်ဆုံးပြန်လည်တည်ဆောက်နိုင်မည်ဆိုပါက မိမိတို့နိုင်ငံ ကမ္ဘာ့အလယ် ဝင်ထည့်လာမည် (၇၂)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကျင်းပရေး ဗဟိုကော်မတီအစည်းအဝေးတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ အမှာစကားပြောကြား



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ (၇၂)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကျင်းပရေး ဗဟိုကော်မတီညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၄
၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၂)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကျင်းပရေးဗဟိုကော်မတီ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မနန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော် သမ္မတရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၂)နှစ်မြောက်

ပြည်ထောင်စုနေ့ကျင်းပရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။
အစည်းအဝေးသို့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဖေမြင့်၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

သူရဦးအောင်ကို၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးသန်းစင်မောင်၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့

BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by World Finance | Awarded by Euromoney | Awarded by The FinanceAsia

ကြေးမုံ

စည်းလုံးညီညွတ်မှုဖြင့် နိုင်ငံသစ်တည်ဆောက်

ကမ္ဘာကြီးသည် အစဉ်အမြဲပျက်ပြောင်းလဲနေပြီး အချိန်အဟုန်ဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေသည့် နည်းပညာခေတ်ဖြစ်၍ မြန်မာနိုင်ငံသည်လည်း ထိုဖြစ်စဉ်တွင် လိုက်ပါနိုင်အောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်နေရပါသည်။ ထိုသို့ ကြိုးပမ်းအားထုတ်ရာ၌ ပြည်ပအခြေအနေများကို မျက်မြင် မပြတ် အကဲခတ်ကာ နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းလိုက်ပါနိုင်ရေး၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးတို့ကို အပြောင်းအလဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများ ကြားမှ ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားဖြတ်သန်းနေသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအဖို့ ကြုံတွေ့လာရမည့်တို့ကို ကြုံကြံခံရင်ဆိုင် ကျော်လွှားနိုင်ရေး၌ ကိုယ်ခံအင်အားများ ခိုင်မာတောင့်တင်းနေရန် လိုအပ်သည်။ စိန်ခေါ်မှုများအား ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားရာ၌ ပြည်တွင်း ညီညွတ်ရေး၊ ပြည်တွင်းအင်အား တောင့်တင်းခိုင်မာရေးမှာ အထူးအရေး တကြီးလိုအပ်သည်။ ပြည်ထောင်စုအပေါ်တွင်ထားရှိသည့် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူ့အားလုံး၏ တစ်ဦးချင်းစီရှိ ကောင်းမွန်သည့်အရည်အသွေးနှင့် မှန်ကန်သည့်စိတ်ဓာတ်များ အထူးလိုအပ်သည်။

ထိုအရည်အသွေးနှင့်စိတ်ဓာတ်များသည် စည်းလုံးညီညွတ်မှုဟူသည့် ပြည်ထောင်စုအပေါ်ထားရှိသောစိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည်။ ညီညွတ်သည့် ပြည်ထောင်စု၏ စုပေါင်းအင်အားကို ခိုင်မာစွာတည်ဆောက်နိုင်သော ကိုယ်ခံအားများရှိမှသာလျှင် ကမ္ဘာ့အလယ်တွင်တင်တင်တည်တည် ပြည်ထောင်စုကြီးအဖြစ် ဝင့်ထည်စွာရပ်တည်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ညီညွတ်သောအင်အားကို တည်ဆောက်နိုင်ခြင်းမရှိလျှင် ကမ္ဘာ့အလယ် တွင် မျက်နှာငယ်နေရမည်ဖြစ်သည်။

ထိုညီညွတ်သော ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်သည် ပထမမြန်မာနိုင်ငံ တော်ကြီး တည်ထောင်စဉ်ကပင် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ နှလုံးသားထဲတွင် စွဲမြဲစွာကိန်းအောင်းနေခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ လွတ်လပ်ရေး ဆုံးရှုံးချိန်တွင် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်မှာ ခေတ္တမျှသာ မှေးမှိန်ပျက်စီးခဲ့သော်လည်း လွတ်လပ်ရေးရလျှင်အချိန်တွင် ထက်သန်စွာ ပြန်လည် နိုးကြားလာခဲ့သည်။ ထိုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် လွတ်လပ်ရေးရရှိခဲ့သည်ကို သတိ မူရမည်ဖြစ်သည်။

လက်ရှိကာလတွင် ကြုံတွေ့ရမည့် စိန်ခေါ်မှုများ၊ ပြဿနာများကို ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်တည်းဟူသော ကိုယ်ခံအားဖြင့်ပင် ကြုံကြံခံ ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားကြရမည်ဖြစ်သည်။ လွတ်လပ်သောနိုင်ငံဖြစ်သော် လည်း နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုနယ်ပယ်များတွင် ဩဇာခံဘဝသို့ မကျရောက်အောင် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဟူသော ကိုယ်ခံအားဖြင့်ပင် အဓိမြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာသူ ကမ္ဘာသားများသည် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများကို ခေတ်မီနည်းပညာများဖြင့် ဆက်သွယ်ရယူပြီး မိမိနိုင်ငံကောင်းစား တိုးတက်ရေးကို မနေမနား ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြသည်။ ကျွန်ုပ် တို့သည်လည်း ကမ္ဘာနှင့်ရင်ပေါင်တန်းနိုင်အောင်၊ ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် ဂုဏ်ယူဝင့်ကြားနိုင်အောင် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ၊ နည်းပညာများဖြင့် အစွမ်းကုန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရမည့် အချိန်ကာလဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ စိတ်ဝမ်းမကွဲပြားဘဲ ယုံကြည်မှုကို တည်ဆောက်၍ အများနည်းတူ ညီညွတ်ညွတ် ကြိုးပမ်း အားထုတ်ကြရမည့် အချိန်ကာလဖြစ်သည်။

ယနေ့အချိန်အခါသည် လွတ်လပ်ရေးခေါင်းဆောင်ကြီးများ မျှော်မှန်းခဲ့သည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော်ကြီး ဖြစ်ပေါ်လာရေးကို ရည်မှန်းလျက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ဦးဆောင်မှုနှင့် အတူ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသော အချိန် အခါဖြစ်သည်။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ မျှော်မှန်းထားသည့် ငြိမ်းချမ်းရေး ပန်းတိုင်၊ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီးကို ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် တည်တညွတ်တည်တံ့ရေးလျှင် မလွဲမသွေရရှိနိုင်သောကာလဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် လက်ဝင်းလိုအပ်နေသောအရာသည် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် တည်ဆောက်နိုင်သည်။ အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှု၊ အပြန်အလှန်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုတို့ဖြင့် တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်မှုတို့ကို ခိုင်မာသည့်ထက်ခိုင်မာအောင် တည်ဆောက် နိုင်သည်နှင့်အမျှ ငြိမ်းချမ်းသာယာပြောပြ ခေတ်မီတိုးတက်သည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီးကို မလွဲမသွေ တည်ဆောက် နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ။

ကယားပြည်နယ်မှ

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တစ်ပြေးညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာတွင် ကယားပြည်နယ်တွင်လည်း လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်၊ လျှပ်စစ်ဓါတ်ရရှိရေး၊ အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး၊ သဘာဝအခြေခံခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး စသည်ဖြင့် ကဏ္ဍစုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် စီမံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ သံလွင် မြစ်ကူးတံတား (ဖားဆောင်း)ကို တည်ဆောက်ပေးခဲ့ပြီး မယ်စွဲမြို့နယ်တွင် လည်း နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း ဖွင့်လှစ်ထားကာ ထိုင်းနိုင်ငံ မယ်ဟောင် ဆောင်နှင့် ညီအစ်မမြို့အဖြစ် ဆောင်ရွက်ထားရှိ၍ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကိုလည်း ဖိတ်ခေါ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

သဘာဝအခြေခံခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်

ကယားပြည်နယ်သည် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အရေးပါသော လျှပ်စစ် ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရာ လောပိတရအေးလျှပ်စစ်စက်ရုံများရှိသည့်အပြင် သံလွင်မြစ်၊ ဘီလူးချောင်း၊ ငွေတောင်ဆည် စသည့် မြစ်ချောင်း၊ ဆည်မြောင်း များနှင့် ရေတံခွန်၊ စိမ့်စမ်းများ၊ လိုဏ်ဂူများ၊ သဘာဝတောတောင်အလှအပများ ပေါကြွယ်ဝသောကြောင့် သဘာဝအခြေခံခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နိုင်သည့် ပြည်နယ်တစ်ခုလည်းဖြစ်ပါသည်။

ယခင်က လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများကြောင့် ကယားပြည်နယ်အတွင်း အခြေခံအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းတို့တွင် အခက်အခဲများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်အတွက် ပြည်နယ်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အားနည်းခဲ့ရပါသည်။ ယခုအချိန်တွင် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ မရှိတော့ သလောက်ဖြစ်သော ကယားပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များအားလုံး ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် အပြည့်အဝ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်လာကြပါက ကယားပြည်နယ်သည် ငြိမ်းချမ်းရေး ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အသီးအပွင့်များကို လျင်လျင်မြန်မြန် အပြည့်အဝစား ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

လွတ်လပ်ပွင့်လင်းလာသည့် ယနေ့ခေတ်တွင် ကယားပြည်နယ်၏ သာယာလှပသော သဘာဝရေမြေတောတောင်များက ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ခရီးသွားဧည့်သည်များအတွက် အပန်းဖြေလည်ပတ်သွားလာစရာနေရာ တစ်နေရာအဖြစ် ပိုမို၍ လူသိများထင်ရှားလာခဲ့ပါသည်။ အရှေ့ဘက်ရှိ ထိုင်းနိုင်ငံမှ နယ်စပ်ဝင်ပေါက်များမှတစ်ဆင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ကုန်သွယ်မှု၊ ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှုနှင့် ခရီးသွားလာမှုများ မြှင့်တင်လာနိုင်သည့် အလား အလာကောင်းများရှိနေပါသည်။ ထိုအလားအလာကောင်းများ အချိန်အဟုန် ဖြင့် မြင့်တက်လာစေရေးအတွက် နောင်လာမည့် နှစ်ပေါင်း(၂၀) တွင် မိမိ တို့၏ ကယားပြည်နယ်ကို မည်သို့ဖြစ်စေချင်သည်၊ မည်သို့မြှင့်စေချင်သည်ကို ကယားပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း အားလုံးအပါအဝင် ပြည်နယ်သူ၊ ပြည်နယ်သားများက အလေးအနက်ထား စဉ်းစားလျက် ငြိမ်းချမ်းရေးကို မနေ့အမြန် တည်ထောင်ကြရန် တိုက်တွန်း လိုပါသည်။

ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော်

ယနေ့အချိန်အခါတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ ကြိုးပမ်းလျှောက်လှမ်းနေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအားလုံး ဟန်ချက်ညီညီ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး ခရီးလမ်းပေါ်တွင် ကယားတိုင်းရင်းသားမိဘပြည်သူ ညီအစ်ကို မောင်နှမများအားလုံးက အေးချမ်းသာယာလှပပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် ကယားပြည်နယ်ကြီး ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် စုစည်းညီညွတ်သော တွဲလက်များဖြင့် ကြိုးစားအကောင်အထည်ဖော်သွားကြရန်နှင့် ရရှိဖြစ်ထွန်း နေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအခြေခံကောင်းများကို ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းပြီး တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး မျှော်လင့်တောင့်တလျက်ရှိသည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော်ကို တည်ဆောက်ရာတွင် ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းဆော်လျက် သဝဏ်လွှာ ပေးပို့အပ်ပါသည်။

(ပုံ) ဝင်းမြင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတ

ကလေးစာပေပွဲတော်(မြစ်ကြီးနား)ကျင်းပရေး လုပ်ငန်းကော်မတီများနှင့် ညှိနှိုင်းစည်းဝေး

မြစ်ကြီးနား ဇန်နဝါရီ ၁၄

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကချင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ မြစ်ကြီးနား တက္ကသိုလ်အတွင်း ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ သုံးရက်ကြာ ကျင်းပမည့် ကလေးစာပေပွဲတော် (မြစ်ကြီးနား) စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ကချင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ပွဲတော်ကျင်းပရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး မလိခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။



ကျင်းပမည့် နေ့ရက်အလိုက် ပြုပွဲ ပြင်ပွဲများနှင့် ခင်းကျင်းဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများနှင့် လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ချိန္နာဝင်းဝင်း က ပွဲတော်ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဆပ်ကော်မတီအသီးသီးနှင့် ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေ၊ ဆောင်ရွက်ဆဲ အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ကလေးစာပေပွဲတော်(မြစ်ကြီးနား) ကို မြစ်ကြီးနားတက္ကသိုလ်ဝင်းအတွင်း သုံးရက်ကြာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဌာန

ဆိုင်ရာပြခန်းများ၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုပြခန်းများ အပါအဝင် စာဖတ်ရုံနှင့်မြင့်တင်ရေး ဆွေးနွေးပွဲ များ၊ ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲ အားကစားပြိုင်ပွဲများ ပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်နှုန်း

Table with 3 columns: Item Name, Unit, and Price/Rate. Includes gold prices, cooking oil prices, and exchange rates for various currencies.

သတင်းထောက်များ - ဦးမြင့်စိုး၊ အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးကျိမင်း၊ အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း

MYANMAR Digital News Presented by NPE www.mdn.gov.mm

ကြေးမုံ logo and contact information for the news outlet.

ပြည်တွင်းရေးရာ

နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့် ဂျပန်ဥပဒေအဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၄
 နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့်သည် Japan Federation of Bar Associations (JFBA) မှ ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Ikauchi Masatoshi နှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ JICA Judicial and Legal Project မှ အကြံပေးအရာရှိချုပ် Mr. Nose Kazunori နှင့်အဖွဲ့တို့အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။



နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့် Japan Federation of Bar Associations (JFBA) မှ ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Ikauchi Masatoshi နှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ JICA Judicial and Legal Project မှ အကြံပေးအရာရှိချုပ် Mr. Nose Kazunori နှင့်အဖွဲ့တို့အား လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

အမြင်ချင်းဖလှယ်
 တွေ့ဆုံစဉ် နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး၏ ဖွဲ့စည်းပုံ၊ လုပ်ငန်းတာဝန်များ၊ ခုံရုံးက ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည့် တင်သွင်းလွှာများ၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံတို့အကြား

ဆက်ဆံမှုတိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် ဥပဒေရေးရာကိစ္စရပ်များ၊ ရှေ့နေ ရှေ့ရပ်များ၏ အခန်းကဏ္ဍများနှင့်

စပ်လျဉ်းသည့်ကိစ္စရပ်များ၊ JFBA က မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေအဖွဲ့အစည်းများအား ဥပဒေပညာပြန့်ပွားရေးအတွက် အကူအညီပေးမည့်ကိစ္စရပ်များ၊ ခုံရုံး

ဝန်ထမ်းများ၏ အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ခုံရုံးအဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် ဦးမြင့်ဝင်း၊ ဦးတွာလ်ကျင်ပေါင်၊ ဒေါ်လှမျိုးနွယ်၊ ဦးကျော်ဆန်း၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊

ရုံးအဖွဲ့မှူးနှင့် ဒုတိယညွှန်ကြားတတ်ရောက်ခဲ့ကြသည်။
သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တို့ ပူးပေါင်း၍ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြုစုခြင်း သင်တန်းဖွင့်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၄
 ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တို့ ပူးပေါင်း၍ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြုစုခြင်းသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ရုံး သင်တန်းခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ India International Institute of Democracy and Election Management (IIIDEM) သင်တန်းကျောင်းမှ Senior Consultant ဖြစ်သူ Dr. Noor Mohammad နှင့် နည်းပြဆရာများ၊ ကော်မရှင်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် သင်တန်းသားများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။



ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြုစုခြင်းသင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

အလေးထားဆောင်ရွက်
 သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက ယနေ့ဖွင့်လှစ်သည့် သင်တန်းမှာ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံရွေးကော်မရှင်တို့ ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ်သော ကော်မရှင်ရုံးနှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်ရှိ ဝန်ထမ်းများအား စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ပေးသည့် အစီအစဉ်များထဲမှ တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ အိန္ဒိယရွေးကော်မရှင်ကော်မရှင်မှ သုံးကြိမ် လာရောက်ပို့ချမည်ဖြစ်ပြီး ယခုအကြိမ်သည် ဒုတိယအကြိမ်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ဖြင့် လျှောက်လှမ်းမှုမှာ

အချိန်တိုတောင်းနေသည့်အတွက် ပြည်သူလူထုအတွက် သာမက ကော်မရှင်ရုံးဝန်ထမ်းများအတွက်ပါ ရွေးကော်မရှင်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အတွေ့အကြုံ၊ ဗဟုသုတများ ဖြည့်ဆည်းပေးရန် လိုအပ်နေသေးကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဝန်ထမ်းများ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်းကို အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ရွေးကော်မရှင်ပွဲစက်ဝန်းအရ လုပ်ငန်းစဉ်များစွာရှိသော်လည်း မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြုစုခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်သည် အလွန်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ သင်တန်းသားများ

အနေဖြင့် အလေးအနက်ထား သင်ယူလေ့လာကြစေလိုကြောင်း၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌမှ အားသာချက်၊ အားနည်းချက်များကို လေ့လာ၍ မိမိတို့ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြုစုသည့် လုပ်ငန်းစဉ်တွင် အကျိုးရှိရှိ အသုံးပြုနိုင်ရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ Dr. Noor Mohammad က မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြုစုခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်သည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ပြည့်စုံမှန်ကန်ရေးအတွက် လုံလောက်

သော ဘတ်ဂျက်ရှိရန်လိုအပ်သည့်အပြင် ဝန်ထမ်းများ၏ စီမံခန့်ခွဲမှုကောင်းခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်မှုရှိရန် လိုကြောင်း၊ အိန္ဒိယရွေးကော်မရှင်ကော်မရှင်အနေဖြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း သင်တန်းငါးခုဖွင့်လှစ်ရန် စီစဉ်ထားပြီး ယခုသင်တန်းသည် တတိယသင်တန်းဖြစ်ကြောင်း၊ စတုတ္ထသင်တန်းကို အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် ပဉ္စမသင်တန်းကို မြန်မာနိုင်ငံတို့တွင် ဖွင့်လှစ်ပို့ချမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်

ဂျပန်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ရန်ကုန်မြို့သို့ ရောက်ရှိလေ့လာ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၄
 ဂျပန်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး မစ္စတိုရှိကိုအာဘေး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ ၅ မိနစ်က လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကုန်မြို့သို့ ရောက်ရှိသည်။
ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်
 ဂျပန်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန သံတမန်ရေးရာဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ထွန်းဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်

သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Ichiro Maruyama နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။
သွားရောက်လေ့လာ
 ထို့နောက် ဂျပန်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်မြို့ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်ရှိ ဂျပန်စစ်သင်္ချိုင်းနှင့် ဒဂုံမြို့နယ် သံတမန်လမ်းရှိ ရန်ကုန် ဂျပန်စာသင်ကျောင်းသို့ သွားရောက်၍လေ့လာကြသည်။
သတင်းစဉ်



ဂျပန်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး မစ္စတိုရှိကိုအာဘေး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ရန်ကုန်မြို့ ဒဂုံမြို့နယ် သံတမန်လမ်းရှိ ဂျပန်စာသင်ကျောင်းတွင် ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။

❑ **ချင်းတွင်းတံတားမှ**
ဖွင့်လှစ်သောနေ့ဖြစ်သဖြင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွက် ကျက်သရေမင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံသော နေ့တစ်နေ့ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ချင်းတွင်းတံတား(ဟုမ္မလင်း) ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့၍ ဒေသခံများနှင့် ထပ်တူဝမ်းသာကြည်နူးရပါသည်ဟု ပဏာမပြောကြားလိုပါကြောင်း။

အချိုးညီညွှံ့ဖွံ့ဖြိုး

ပြည်သူ့လူထုက ရွေးချယ်တင်မြှောက်လိုက်သည့် မိမိတို့အစိုးရအဖွဲ့၏ သက်တမ်း(၂)နှစ်နှင့် (၁၀)လခန့်ရှိပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဤကာလအတွင်း ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီးအတွင်း ဝေးလံခေါင်ဖျားသည့် ဒေသများပါမကျန် ဒေသအားလုံး ဟန်ချက်ညီညီ အဘက်ဘက်က ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုကြီးအတွင်းရှိ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအားလုံး အချိုးညီညွှံ့ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့နှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့ ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ လမ်း၊ တံတား၊ လျှပ်စစ်မီးစသည့် အခြေခံအဆောက်အအုံတိုင်း တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည်နှင့်အမျှ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အသီးသီးတွင်နေထိုင်ကြသည့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးတို့မှာလည်း အဆင့်အတန်း



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်နှင့် ချင်းတွင်းတံတား(ဟုမ္မလင်း) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား တက်ရောက်လာသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ ချင်းတွင်းတံတား(ဟုမ္မလင်း)ပေါ်မှ ဖြတ်သန်းကြည့်ရှုကြစဉ်။

မြင့်မားလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။
ပြီးစီးအောင်တည်ဆောက်
နိုင်ငံတော်သမ္မတက မြန်မာ့ရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးအခါသမယတွင် ပြောကြားခဲ့သည့် နှစ်သစ်ကူးနှုတ်ခွန်းဆက်စကား၌ အခြေခံအဆောက်အအုံတိုင်း တိုးတက်ရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးတိုးတက်ရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်မည့် လျာထားချက်များကို ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့်နှစ် အောက်တိုဘာလအတွင်း ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးရွှေသောင်ယံမြို့တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ရွှေသောင်ယံတံတား(မကျီးချောင်း) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင်လည်း အစိုးရ၏ လက်ကျန်သက်တမ်းအတွင်း ဒေသအလိုက် လိုအပ်နေသည့် တံတားအစင်းပေါင်း ၄၀၀ ကျော် ပြီးစီးအောင် တည်ဆောက်သွားရန် စီစဉ်ထားသည်ဟု ပြောကြားခဲ့ပါကြောင်း။
ထို့ပြင် မိမိတို့နိုင်ငံတော်ကြီးကို “ငြိမ်းချမ်း၍ သာယာဝပြောသော ဒီမိုကရေစီ မြန်မာနိုင်ငံ”အဖြစ် ဖြစ်ပေါ်လာရေးကို ဦးတည်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း (၂၀၁၈-၂၀၃၀) (Myanmar Sustainable Development Plan - MSDP (2018-2030) ကိုလည်း ရေးဆွဲထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

ယင်း MSDP စီမံကိန်းတွင် ပါရှိသော သာယာဝပြောမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုသည့် မဏ္ဍိုင်(၂)၊ ပန်းတိုင်(၃)၏ မဟာဗျူဟာ (၇) ရပ်ထဲတွင်လည်း “စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအမျိုးမျိုးကို ပံ့ပိုးပေးမည့် ဦးစားပေးအခြေခံအဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ရေး” ဆိုသည့် လုပ်ငန်းစဉ်လည်း တစ်ခုအပါအဝင် ဖြစ်ပါကြောင်း။
ဦးစားပေးဆောင်ရွက်
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးသည် ဧရိယာကျယ်ဝန်းပြီး အထူးသဖြင့် အထက်ချင်းတွင်းဒေသသည် ခေတ်အဆက်ဆက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအခက်အခဲများကြောင့် ခေတ်နောက်ကျကျန်ပြီး ခန္တီးဒေသသည် ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းပါးခဲ့ပါကြောင်း၊ ဒေသအတွင်း နေထိုင်ကြရသည့် တိုင်းရင်းသားများ၏ လူမှုဘဝများသည်လည်း မြင့်သင့်သလောက်မမြင့်ဘဲ နိမ့်ကျနေဆဲဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရန် အခြေခံလိုအပ်ချက်တစ်ခုဖြစ်သည့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုများ ကောင်းမွန်လာအောင် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ သဘာဝအတားအဆီးများကိုကျော်လွှားနိုင်အောင် လိုအပ်သည့်နေရာများတွင် တံတားများ တည်ဆောက်ပေးခြင်းနှင့် လမ်းများကိုလည်း ရာသီမရွေးသွားလာ

နိုင်အောင် အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအနေဖြင့် ချင်းတွင်းမြစ်

ကြောင်းနှင့် သာမက ကုန်းလမ်းခရီးဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအလယ်ပိုင်းအထိ လွယ်လင့်တကူ သွားလာနိုင်စေရန် လမ်းကွန်ရက်များ ဖောက်လုပ်ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ လမ်းများ၊ တံတားများကောင်းမွန်ပြီး ဆက်သွယ်မှုအဆင်ပြေချောမွေ့မှသာ ပြည်သူများအကြား လွယ်လင့်တကူ ကူးလူးဆက်သွယ်သွားလာနိုင်ပြီး လူမှုစီးပွားဘဝပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာနိုင်သလို ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ပိုမိုရရှိနိုင်မည်လည်းဖြစ်ပါကြောင်း။
ယနေ့ဖွင့်လှစ်လိုက်သည့် ချင်းတွင်းတံတား(ဟုမ္မလင်း)သည် တမူး-အောင်ဇေယျ-ကက်သာ-ဟုမ္မလင်းလမ်းပေါ်တွင် တည်ရှိပြီး စုစုပေါင်းတံတားအရှည် ၂၇၆၂ ပေရှိသည့် သံကူကွန်ကရစ်တံတားဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဤတံတားဖွင့်လှစ်လိုက်သည့်အတွက် ဟုမ္မလင်းမှတစ်ဆင့် အိန္ဒိယနယ်စပ်အထိပါ တစ်ဆက်တည်း သွားလာနိုင်တော့မည်ဖြစ်၍ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း ခန္တီးဒေသနေ တိုင်းရင်းသားများအတွက် အလွန်အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။
မိမိတို့နိုင်ငံတော်အစိုးရသစ်အနေဖြင့်

ပထမတစ်နှစ်တာအတွင်း “ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီ” ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ နိုင်ငံတော်၏ ကဏ္ဍပေါင်းစုံဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းများကို စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနှင့် လျှပ်စစ်မီးရရှိရေးကို အဓိကထား လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ဒုတိယ(၁)နှစ်တာတွင် “ပြည်သူ့နဲ့အတူ” ဆိုသည့်ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း နိုင်ငံတော်ရေးရာကိစ္စရပ်များကို ပြည်သူများနှင့်အတူ ပူးပေါင်းတာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး တတိယ(၁)နှစ်တာအတွင်း “စုပေါင်းအင်အား” ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း တရုတ်စည်းတည်း ရပ်တည်နိုင်မှု၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မှု စသည့် စုပေါင်းအင်အားဖြင့် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။
ထို့ကြောင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများကလည်း ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း၊ ခေတ်ဟောင်းစနစ်ဟောင်းတစ်ခုမှ ခေတ်သစ်

စာမျက်နှာ ၇ သို့ ❀



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်နှင့်အဖွဲ့အား နာဂမျိုးနွယ်စုတိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြစဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ လေ့ရှိမြို့၊ ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓသာသနာပြု(ဗဟို)ကျောင်းသို့ လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ရေစက်သွန်းချအမျှပေးဝေကြစဉ်။

စာမျက်နှာ ၆ မှ

စနစ်သစ်သို့ ပြောင်းလဲရာတွင် အခက်အခဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများစွာကြုံတွေ့ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့ရာတွင် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းမှုရရှိ ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များမှ ပြည်သူများအားလုံး ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြမည်ဆိုပါက အောင်မြင်မှုမရှိချေမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

စုပေါင်းအင်အားဖြင့် ကျော်လွှား

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများ တည်တံ့ခိုင်မြဲ တိုးတက်လာစေရန် မပြတ်သော သတိ၊ မလျော့သော ဝီရိယတို့ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး ယခုနှစ်သစ်အခါသမယမှစ၍ နောင်လာမည့် နှစ်များတွင် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး စသည့်ကဏ္ဍများတွင် အခွင့်အလမ်းကောင်းများ ပိုမိုရရှိလာအောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုလို ဆောင်ရွက်သည့်နေရာတွင် ရရှိလာသည့် အခွင့်အလမ်းကောင်းများကို ပိုင်ပိုင်နိုင်နိုင် ဖမ်းဆုပ်နိုင်ရန် ကြိုးစားမည်ဖြစ်သလို ကြုံတွေ့ လာမည့် စိန်ခေါ်မှုများကိုလည်း ပြည်သူနှင့် အတူ စုပေါင်းအင်အားဖြင့် ကျော်လွှားသွား မည်ဆိုသည့်အကြောင်း ပြောကြားလိုပါ ကြောင်း။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အနာဂတ် ငြိမ်းချမ်းသာယာအောင်၊ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ၏ဘဝ ချမ်းမြေ့ပျော်ရွှင်အောင် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ချမှတ်ထားသည့် ရည်မှန်းချက်၊ ဦးတည်ချက်များကို ကြိုးပမ်း ပုံဖော်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုမောင်နှမ၊ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ ကလည်း နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး စသည့်လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပိုမို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန် ပန်ကြားအပ် ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်က ချင်းတွင်း

မြစ်ကူး (ဟုမ္မလင်း)တံတား တည်ဆောက် ဖွင့်လှစ်နိုင်သည့်အတွက် ဟုမ္မလင်းတစ်ဖက် ကမ်းရှိ ကျေးရွာများအပါအဝင် ဟုမ္မလင်း မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံပြည်သူများ တမူး မြို့နယ်မှတစ်ဆင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့လည်းကောင်း၊ ကလေး၊ ကလေးဝမြို့နယ်သို့ လည်းကောင်း ရာသီမရွေး ဖြတ်သန်းသွားလာနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး

လမ်းကြောင်းတစ်ခုအနေဖြင့် ပွင့်လင်းလာမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ် ခွင့်ရဒေသနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အထက်ပိုင်းဒေသများအတွက် အရေးပါသည့် သတ္တဝါကျင်း-ဖောင်းပြင်-ဟုမ္မလင်း-ခန္တီး မိုင် ၃၃၀ ကျော် လမ်းမကြီးအား ရာသီမရွေး သွားလာနိုင်သည့် လမ်းမကြီးဖြစ်ရန်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ နာဂတိုင်းရင်းသား မျိုးနွယ်စုခေါင်းဆောင်များနှင့် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ၊ ကုန်သွယ်စီးပွား လုပ်ငန်းများတိုးတက်ကာ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် လူမှုရေးလုပ်ငန်း များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အထောက် အကူပြုလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ နာဂ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး အထက်ပိုင်းတွင် နေထိုင်ကြသည့် ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း ချင်းတွင်း တံတား (ဟုမ္မလင်း)အား ဖြတ်သန်းပြီး ကက်သာ-အောင်ဇေယျ-တမူးလမ်းမှတစ်ဆင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ မိုးရေးမြို့အထိ ရာသီမရွေး သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လာနိုင်မည်

တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရရန်ပုံငွေဖြင့် လျာထား ဆောင်ရွက်ပေးနေကြောင်း ပြောကြားသည်။ စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေး ဆက်လက်၍ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီး ဌာန ခုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်းက တံတား တည်ဆောက်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်း ပြောကြားပြီး ဒေသခံပြည်သူတစ်ဦးက ချင်းတွင်းတံတား (ဟုမ္မလင်း) တည်ဆောက် ပေးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ချင်းတွင်းတံတား (ဟုမ္မလင်း) အား နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊

အကျယ် ၂၈ ပေရှိပြီး တစ်ဖက်လျှင် သုံးပေ အကျယ်ရှိ လူသွားလမ်း နှစ်လမ်းပါရှိသည့် သံကွက်ကရစ် ဘိုးပိုင်အုတ်မြစ်၊ သံမဏိ သံပေါင်တံတားအမျိုးအစားဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ အဆိုပါ ချင်းတွင်းမြစ်ကူးတံတား (ဟုမ္မလင်း)အား တည်ဆောက်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ သဖြင့် ချင်းတွင်းအောက်ပိုင်းဒေသများ ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်မှတစ်ဆင့် ချင်းတွင်းအနောက် ခြမ်းရှိ အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် ထိစပ်လျက်ရှိသည့် နယ်စပ်မြို့ဖြစ်သော တမူးမြို့နယ်နှင့် ကုန်စည် များ လျင်မြန်စွာ စီးဆင်းနိုင်တော့မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လက်ထောက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တအဂ္ဂဓဇ ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်ကာ တောင်တန်း သာသနာပြုဆရာတော်ကြီးများနှင့် သီလရှင် ဆရာလေးတို့အား လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများသည် လေ့ရှိ မြို့ပေါ်တွင် တည်ဆောက်ထားသည့် နာဂ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများ၏ ရိုးရာအိမ်များ သို့ သွားရောက်လေ့လာကြပြီး မျိုးနွယ်စု ခေါင်းဆောင်များနှင့် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

တန်ကွန်နာဂမျိုးနွယ်စု ရိုးရာနပန်းသတ်ပွဲ စိတ်ဝင်စားသူများပြား

လေ့ရှိ ဇန်နဝါရီ ၁၄ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး နာဂကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လေ့ရှိမြို့နယ်တွင် နာဂတိုင်းရင်းသား မျိုးနွယ်စုဖြစ်သည့် တန်ကွန်မျိုးနွယ်စုတို့၏ ရိုးရာ အားကစားနည်းဖြစ်သော နပန်း သတ်ပွဲကို ပွဲတော်ကာလအတွင်း စိတ်ဝင်စားသူ များပြားလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ နပန်းသတ်ပွဲတွင် ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် အင်အားကို "မ" ဂဏန်းအရေအတွက် အတိုင်း ယှဉ်ပြိုင်ကြခြင်းဖြစ်သည်။ အဖမ်းအဖွဲ့နှင့် အကာအဖွဲ့ဟူ၍ နှစ်ဖွဲ့ယှဉ်ပြိုင်ကြခြင်းဖြစ်ကာ ဒိုင်ချုပ် တစ်ဦး၊ အကူဒိုင်နှစ်ဦးတို့ဖြင့် ကြီးကြပ်

ယှဉ်ပြိုင်ကြခြင်းဖြစ်ပြီး အငြင်းပွားမှု များဖြစ်ပွားပါက ဒိုင်လူကြီး၏ အဆုံး အဖြတ်သည် အတည်အဖြစ် သတ်မှတ် ထားသည့် စည်းကမ်းချက်များပါဝင် ကြောင်း သိရသည်။ "ရိုးရာနပန်းသတ်ပွဲဆိုတာ ချိန်းပြီး တော့ ပွဲတော်တစ်ခုအနေနဲ့ ကျင်းပ တာပါ။ တန်ကွန်နာဂမျိုးနွယ်စုရဲ့ ရိုးရာအားကစားတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။ ရပ်ကွက်မှာ တကယ်သတ္တိရှိတယ်၊ ရင်ဆိုင်နိုင်တဲ့သူတွေကို လေ့ကျင့်ပေး တယ်။ အကာအဖွဲ့က စနစ်တကျနဲ့ ကာနိုင်တယ်ဆိုရင် ကာတဲ့အဖွဲ့က နိုင်တယ်။ ဖမ်းတဲ့အဖွဲ့ကလည်း စနစ် တကျနဲ့ နည်းစနစ်အတိုင်း ဖမ်းနိုင်

တယ်ဆိုရင် ဖမ်းတဲ့အဖွဲ့က နိုင်ပါ တယ်။ အဓိကကတော့ နည်းစနစ် ပိုင်နိုင်ဖို့၊ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ဖို့၊ စည်းလုံး ညီညွတ်ဖို့လိုတယ်"ဟု ရိုးရာနပန်း သတ်ပွဲနှင့်ပတ်သက်ပြီး နာဂရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးရာပေါက ပြောသည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ် နာဂရိုးရာနှစ်သစ်ကူး ပွဲတော်သို့ လာရောက်လည်ပတ် ကြသည့် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ခရီးသွား ဧည့်သည်များက ရိုးရာနပန်းသတ်ပွဲ ကို စိတ်ဝင်စားကြည့်ရှုကြကြောင်း သိရသည်။ ဝင်းဦး(ဇေယျာတိုင်း)



ပြည်တွင်းရေးရာ

ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲ(စစ်ကိုင်း) ဒုတိယနေ့တွင် လာရောက်ဆင်နွှဲသူများဖြင့် စည်ကား

စစ်ကိုင်း ဇန်နဝါရီ ၁၄

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲ ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့ ဆက်လက်ပြီး စစ်ကိုင်းမြို့ အမှတ်(၃) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပရာ လာရောက်ဆင်နွှဲသူများဖြင့် စည်ကားများပြားလျက်ရှိသည်။

တစ်ခဲနက်အားပေး

ပြပွဲတွင် စစ်ကိုင်းခရိုင်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ လာရောက် ဖျော်ဖြေသည့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအကများနှင့် တိုင်းရင်းသားအကများ၊ ဆင် အကနှင့် ခြင်းလုံးခတ်ကစားခြင်းတို့တွင် ပွဲတော်လာရောက်ဆင်နွှဲကြသူများ တစ်ခဲနက်အားပေးကြသည်။

ထို့ပြင် ပြပွဲကျင်းပရေးကော်မတီက စီစဉ်ထားသည့် ကဗျာရွတ်ပြိုင်ပွဲ၊ ပန်းချီပြိုင်ပွဲ၊ ပုံပြောပြိုင်ပွဲ၊ ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲ၊ အရုပ်ဆက်ပြိုင်ပွဲ၊ ကျပန်း စကားပြောပြိုင်ပွဲ၊ စက္ကူခေါက်ပြိုင်ပွဲ၊ စကားပုံဆက်ပြိုင်ပွဲနှင့် ဖူဆယ်ဘောလုံး ပြိုင်ပွဲ၊ ထုပ်ဆီးတိုးပြိုင်ပွဲနှင့် အခြားပျော်ရွှင်ဖွယ်ရာ ကစားနည်းများတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တပျော်တပါး ပါဝင်ဆင်နွှဲကြသည်။

အလားတူ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနတို့၏ ပြခန်းများနှင့် စစ်ကိုင်းခရိုင်အတွင်းမှ လက်မှုထုတ်ကုန်ပြခန်း များတွင်လည်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ကလေးငယ်များ၊ ဆရာ ဆရာမ များ၊ ပြည်သူများ စိတ်ဝင်တစား ဝင်ရောက်လေ့လာကြပြီး ခင်းကျင်းရေးခွဲ လျက်ရှိသည့် စာအုပ်အရောင်းဆိုင်များတွင် ဝယ်ယူသူများဖြင့် စည်ကားလျက် ရှိသည်။

ပွဲတော်တွင် စာအုပ်အရောင်းဆိုင်ပေါင်း ၈၁ ဆိုင် ဖွင့်လှစ်ရောင်းချခဲ့ပြီး ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်က ရောင်းချရငွေ စုစုပေါင်း ၁၆၅ သိန်းကျော်ရှိပြီး ယနေ့တွင် ၂၅၅ သိန်းကျော်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပွဲတော်တွင် လာရောက်ဆင်နွှဲသူများအား စစ်ကိုင်းခရိုင် အမျိုးသမီးရေးရာ အဖွဲ့နှင့် မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်မျက်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ မာမားခေါက်ဆွဲ၊ အိုဗာတင်းနှင့် Best White ကော်ဖီတို့မှ အစားအစာ၊ အချိုရည်နှင့် ရေသန့်ဘူးများကို အာဟာရဒါန အဖြစ် ဝေငှခဲ့ကြသည်။



အားထည့်ယှဉ်ပြိုင်

ယနေ့ကျင်းပသည့် အားကစားပြိုင်ပွဲများမှာ နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲများဖြစ်၍ ယမန်နေ့ကထက် ပိုမိုအားထည့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြပြီး အားပေးသူလည်း ပိုမိုများပြား သည်။ ညနေပိုင်း ပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိသူများအား သက်ဆိုင်ရာတာဝန် ရှိသူများက ဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။

ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်က ပြုလုပ်သည့်စာပေဟောပြောပွဲတွင် မြင်းမူ မောင်နိုင်မိုးက ကဗျာထဲက ၁၀၊ ၁၀ထဲက ကဗျာ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဆရာရသျှမ်းက ၉ - ဇရပ်မှာ တည်းခိုပါ ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ဟောပြော ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် စာပေဆွေးနွေးပွဲကို အတန်းပညာနှင့် အတတ်ပညာ ခေါင်းစဉ် ဖြင့် ပြုလုပ်ရာ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်စုမြတ်ထက်၊

ဆရာသစ်ဝေခ၊ အမောင် (ပုဂံ)၊ ဆရာဇော်နောင်ဟိန်း၊ ဆရာသက်နိုင်ထွန်းတို့က ဆွေးနွေးကြပြီး တက်ရောက်သူ ၂၅၀ ကျော် ရှိကြောင်း သိရသည်။

စာပေဟောပြော

ယနေ့ပြုလုပ်သည့် စာပေဟောပြောပွဲတွင် ဆရာမျိုးသူရ (စစ်ကိုင်း)က ငါတို့ခေတ်၊ မင်းတို့ခေတ် ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဆရာဇော်နောင်ဟိန်းက လူငယ်တွေ ခွန်အားရှိဖို့လိုသည် ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ဟောပြောခဲ့ပြီး တက်ရောက်သူ ၇၀ ကျော်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကလေးစာပေပွဲတော် (စစ်ကိုင်း)သို့ ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်တွင် လာရောက် ပါဝင်ဆင်နွှဲသူ ခုနစ်သောင်းကျော်ရှိပြီး ယနေ့တွင် အင်အား ရှစ်သောင်းကျော် ရှိကြောင်း သိရသည်။ **အေးမြ(မန္တလေး)၊ ဓာတ်ပုံ - အောင်မြိုးကျော်**



ပျော်စရာရွှင်စရာကစားနည်းများတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပါဝင်ဆင်နွှဲနေကြစဉ်။



ကလေးစာပေပွဲတော်တွင် ရောင်းချပေးနေသည့် စာအုပ်ဆိုင်များတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာအုပ်ဝယ်ယူနေကြသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲ (စစ်ကိုင်း)သို့ လာရောက်ပါဝင်ဆင်နွှဲကြသူများ၏ ရင်တွင်းစကားသံများ

စစ်ကိုင်း ဇန်နဝါရီ ၁၄

ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေ ပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲကို စစ်ကိုင်းမြို့ အမှတ်(၃) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၌ ဒုတိယနေ့ ကျင်းပရာ လာရောက်ဆင်နွှဲသူများ၏ ရင်တွင်း စကားသံများကို စုငုတ်တင်ပြ လိုက်ပါသည်။

မပြည့်ပြည့်ပြီးခွန် (နဝမတန်းကျောင်းသူ၊ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၊ စစ်ကိုင်း)

ကလေးစာပေပွဲတော်မှာ သမီးတို့ ကျောင်းက ပါဝင်ပြသတဲ့ ဓာတုဗေဒ ပြခန်းမှာ လက်တွေ့ဆောင်ရွက်မှုတွေ

ပြသပေးဖို့ ပွဲတော်ကို ရောက်တာပါ။ သမီးတို့ ပြခန်းကို လာရောက်ကြည့်ရှု တဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေကို ဟိုက်ဒရိုလျင်ဓာတ်ငွေ့နဲ့ ကာဗွန်ဒိုင် အောက်ဆိုက်ဓာတ်ငွေ့ ထုတ်ဖော်ပုံ တွေကို လက်တွေ့ပြသခဲ့ပါတယ်။ နောက်ပြီး ကျောင်းကထုတ်တဲ့ ဆပ်ပြာ နဲ့ ဓာတုဗေဒပစ္စည်းတွေကိုလည်း ရောင်းချပေးခဲ့ပါတယ်။ ဖျော်ဖြေရေး အစီအစဉ်အနေနဲ့ ရေဗေဒင်လည်း တွက်ပေးခဲ့ပါတယ်။

လက်တွေ့ ဓာတ်ငွေ့ထုတ်ဖော်ပုံ တွေကို လေ့လာခွင့်ရတဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေအနေနဲ့ ကျောင်းစာ အပြင် ပြင်ပဗဟုသုတတိုးမယ်လို့

ထင်ပါတယ်။ အခြားဌာနဆိုင်ရာ တွေက ပြသတဲ့ ပြခန်းတွေကလည်း ဗဟုသုတ များစွာရပါတယ်။ လာ ရောက် ဖွင့်လှစ်ရောင်းချတဲ့ စာအုပ် အရောင်းဆိုင်တွေကြောင့် ကိုယ်လို ချင်တဲ့ စာအုပ်တွေကို တစ်နေရာ တည်းမှာ ဝယ်ယူခွင့် ရခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အခုလို ကလေးတွေ အတွက် ဦးစားပေးပြီး ကျင်းပတဲ့ ပွဲတော်တွေမှာ ပါဝင်ဆင်နွှဲစေချင် ပါတယ်။

ဒေါ်ကျော့ကျော့ခိုင် (အထက်တန်းပြ ဆရာမ၊ လှေကားလှေ အထက်တန်းကျောင်း၊ စစ်ကိုင်း) ကလေးစာပေပွဲ တော် တွေက

ကလေးတွေ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ တွေအတွက် အမှန်တကယ် လိုအပ်ပါ တယ်။ အခုကလလို နည်းပညာမြင့် ပစ္စည်းတွေ ပေါများလာချိန်မှာ လူငယ်တွေ စာအုပ်စာပေတွေ အပေါ် စိတ်ဝင်စားမှု အားနည်းလာ တာကို ပြန်ပြီး စိတ်ဝင်စားမှုမြှင့်တက် လာစေပါတယ်။ ပါဝင်ပြသတဲ့ ပြခန်း တွေမှာလည်း ဗဟုသုတတွေအများ ကြီး ရရှိနိုင်ပါတယ်။ စာအုပ်မျိုးစုံကို တစ်နေရာတည်းမှာ ရွေးချယ် ဝယ်ယူနိုင်တဲ့အတွက် ကလေးစာပေ ပွဲတော်လို့ အမည်တပ်ထားပေးမယ့် လူကြီးတွေ၊ ကျွန်မတို့လို ဆရာ

ဆရာမတွေ အတွက်လည်း များစွာ အကျိုးရှိပါ တယ်။ အခုလို ကျွန်မတို့ စစ်ကိုင်းမြို့မှာ ကလေး စာပေပွဲတော် လာရောက်ကျင်းပ ပေးတဲ့အတွက် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူတွေကိုလည်း အထူးကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

မောင်သူနေစံ (ပဉ္စမတန်း၊ ရင်သွေးရတနာကိုယ်ပိုင် ကျောင်း)

သားက ကလေးစာပေပွဲတော်မှာ ချစ်သောကမ္ဘာမြေ တေးသရုပ်ဖော် တင်ဆက်မှုမှာ အစီအစဉ်တင်ဆက်သူ အနေနဲ့ရော၊ ကုမ္ပဏီပိုင်ရှင်တစ်ဦး အနေနဲ့ပါ ပါဝင်ခဲ့ပါတယ်။ သားအနေနဲ့

အစီအစဉ်တွေကို ဖတ်ကြားတဲ့အခါမှာ အင်အားစုံဖြင့် တင်ဆက်ခဲ့ပါ တယ်။ လူအများရှေ့မှာ တင်ဆက် ခဲ့တာဖြစ်လို့ စိတ်လှုပ်ရှားမှုရှိခဲ့ ပေမယ့် ကြောက်စိတ်တော့ မဖြစ်ခဲ့ ပါဘူး။ အခုလိုပွဲမျိုးကို အရင်ကလည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ဖူးပါတယ်။ အခု ကျင်းပ တဲ့ ကလေးစာပေပွဲတော်မှာ ပါဝင် ဆင်နွှဲခွင့်ရတဲ့အတွက် အများကြီး ဝမ်းသာပါတယ်။ ပြပွဲမှာ ပြသထားတဲ့ ပြခန်းတွေထဲမှာ သိပ္ပံပညာနဲ့ပတ်သက် တဲ့ ပြခန်းတွေကို ပိုပြီးစိတ်ဝင်စား ပါတယ်။

ပျက်ကျသွားသည့် လိုင်းရင်းအဲ ခရီးသည်တင် လေယာဉ်မှ ဒုတိယမြောက် ပျံသန်းမှုမှတ်တမ်းတင် ကိရိယာတွေ့ရှိ

ဂျကာတာ ဇန်နဝါရီ ၁၄
ယမန်နှစ် အောက်တိုဘာလအတွင်းက အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ပျက်ကျခဲ့သည့် လိုင်းရင်းအဲလေကြောင်းကုမ္ပဏီမှ ခရီးသည်တင်လေယာဉ်တစ်စင်း၏ လေယာဉ်ဦးခေါင်းပိုင်း၌ တပ်ဆင်ထားသည့် ဒုတိယမြောက်ပျံသန်းမှုမှတ်တမ်းတင် အသံဖမ်းစက်ကို ရှာဖွေရေးအဖွဲ့များက လနှင့်ချီသော ရှာဖွေမှုများ ပြုလုပ်စဉ် ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

လိုက်ပါလာသူ ၁၈၉ ဦးမှာ အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ လီမ္ပွတ်ရောင် တောက်တောက်ရှိသည့် ပျံသန်းမှုမှတ်တမ်းတင် အသံဖမ်းကိရိယာကို လွန်ခဲ့သည့် နိုဝင်ဘာလအတွင်းက ပထမဆုံးတွေ့ရှိရသည့် ပျံသန်းမှုမှတ်တမ်းတင် ကိရိယာတွေ့ရှိရာနေရာနှင့် ၁၀ မီတာခန့် အကွာ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက် အစောပိုင်းက တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း အင်ဒိုနီးရှား တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။ နှစ်ပိုင်းကွဲသွားသော ပျံသန်းမှုမှတ်တမ်းတင် အသံဖမ်းကိရိယာများသည် လက်ရှိအခြေအနေထိ အသုံးဝင်ဆဲ ရှိမည်ဟု မျှော်လင့်ရကြောင်း အင်ဒိုနီးရှားအမျိုးသားသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်း ဘေးကင်းလုံခြုံရေးကော်မတီ ဒုတိယအကြီးအကဲ ဟာရီဆက်မိကိုက အောက်ဖော်ပြပါ သတင်းဌာနသို့ ပြောကြားသည်။



အထောက်အကူပေးနိုင်
အဆိုပါလေယာဉ်ပျက်ကျမှု ရှာဖွေတွေ့ရှိသော ပျံသန်းမှုမှတ်တမ်းတင်ကိရိယာများသည် လေယာဉ်ပျက်ကျမှုဖြစ်ပွားသည့် အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်တွင် ယင်းလေယာဉ်၏ ပျံသန်းသည့်အမြန်နှုန်း၊ အမြင့်ပေနှင့် ဦးတည်အရပ်တို့ကို ပျက်ကျချိန်မတိုင်မီအထိ မှတ်တမ်းတင်ထား၍ ယင်းလေယာဉ်ပျက်ကျမှုအား စစ်ဆေးရာတွင် အချက်အလက်အထောက်အကူများ ပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ **အောက်ဖော်ပြပါ**

ကွန်ဂို၌ အိတ်လီယာရောဂါဖြစ်သည့် မိခင် ပြန်လည်သက်သာလာ ပထမဆုံးသော ကလေးငယ်ကို မွေးဖွားပေးနိုင်

ကင်ရှာဆာ ဇန်နဝါရီ ၁၄
ကွန်ဂိုနိုင်ငံတွင် အိတ်လီယာရောဂါဖြစ်ပွားမှု ပြန်လည်သက်သာလာသော မိခင်တစ်ဦးမှ ကျန်းမာသောကလေးငယ်တစ်ဦး မွေးဖွားခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ မိခင်မှာ ဒီဇင်ဘာလအတွင်းက အိတ်လီယာရောဂါဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းမှ ပြန်လည်သက်သာလာခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကွန်ဂိုနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားခဲ့ကြောင်း ဆင်ယွာသတင်းတစ်ရပ်က ဖော်ပြထားသည်။

ကလေးငယ်ဆိုင်ရာကို ဘီနီမြို့ရှိ အိတ်လီယာရောဂါကုသရေးဗဟိုဌာနတွင် တနင်္ဂနွေနေ့က မွေးဖွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဘီနီမြို့သည် ကွန်ဂိုနိုင်ငံတွင် အိတ်လီယာရောဂါရပ်စဲပေးမှု အခံရဆုံးသောနယ်မြေများအနက် တစ်ခုဖြစ်သည်။ ကလေးငယ်ဆိုင်ရာသည် ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်လျက်ရှိပြီး အိတ်လီယာရောဂါကြောင့်လည်း ကွန်ဂိုကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းကလေးငယ်မှာ အိတ်လီယာရောဂါရပ်စဲပေးမှု ပြန်လည်သက်သာလာသည့် မိခင်တစ်ဦးမှ မွေးဖွားလာသည့် ပထမဆုံးသောကလေးငယ်ဖြစ်ကြောင်း ကွန်ဂိုကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ထပ်လောင်းပြောကြားသည်။

မြောက်ကိုဗူးပြည်နယ်တွင် အိတ်လီယာရောဂါရပ်စဲသစ်တစ်မျိုး ဖြစ်ပွားကြောင်း ကွန်ဂိုကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဩဂုတ်လအတွင်းက ကြေညာခဲ့ပြီး ယင်းမှာ ၁၉၇၉ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း နိုင်ငံအတွင်း၌ သေဆုံးနိုင်လောက်သော ကူးစက်ရောဂါ ၁၀ ကြိမ်မြောက်ဖြစ်ပွားမှုဖြစ်သည်။

ကွန်ဂိုနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၈ ခုနှစ် နှစ်ကုန်ပိုင်းအထိ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ၅၉၃ မှုမှာ အိတ်လီယာရောဂါကြောင့် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် သေဆုံးမှုမှာ ၃၆၀ အထိ ရှိခဲ့ကြောင်း ကွန်ဂိုနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ကိန်းဂဏန်းများအရ သိရသည်။ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ အဆိုအရ ကူးစက်ရောဂါရှိသော လူနှင့် တိရစ္ဆာန်တို့၏ ခန္ဓာကိုယ်မှထွက်သော အရည်များနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့မှုမှ အိတ်လီယာရောဂါ လူသားများထံသို့ စတင်ကူးစက်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အီရန်မြောက်ပိုင်းတွင် ကုန်တင်လေယာဉ်တစ်စင်းပျက်ကျမှုကြောင့် ၁၅ ဦး သေဆုံး

တီဟီရန် ဇန်နဝါရီ ၁၄
အီရန်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ကာရာဂျေမြို့၌ ဘိုးရင်း ၇၀၇ ကုန်တင်လေယာဉ်တစ်စင်း ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်က ပျက်ကျခဲ့ရာ လူ ၁၅ ဦး သေဆုံးပြီး တစ်ဦးဒဏ်ရာရခဲ့သည်ဟု အီရန် စတုရန်းနယ်အေဂျင်စီ (အိုင်အက်စ်အင်အေ) က ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

ကုန်တင်လေယာဉ်သည် တီဟီရန်မြို့မှ အနောက်ဘက် ၄၅ ကီလိုမီတာ အကွာ လူမနေသည့်အဆောက်အအုံများအပေါ် ပျက်ကျခဲ့သည်ဟု အီရန်အရေးပေါ်ဗဟိုဌာန အကြီးအကဲ ပါဟူစိန်ကိုလီဗန်၏ ပြောကြားချက်အား ကိုးကား၍ အိုင်အက်စ်အင်အေက ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

အဆိုပါ လေယာဉ်သည် ကာရာဂျေမြို့ ပါယမ်လေဆိပ်တွင် ဆင်းသက်ရန် စီစဉ်ထားသော်လည်း ဖတ်လေဆိပ်သို့ အရေးပေါ်ဆင်းသက်ရန် ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး လေယာဉ်ပြေးလမ်းတွင် လမ်းချော်ကာ လူမနေသည့်အဆောက်အအုံများကို ဝင်ရောက်တိုက်မိ၍ မီးလောင်သွားခြင်း ဖြစ်သည်။

ယင်း လေယာဉ်သည် ကာရီစတန်နိုင်ငံ မြို့တော်ဘစ်ရှ်ကတ်မှ အသားများ တင်ဆောင်ကာ အီရန်နိုင်ငံသို့ ပျံသန်းလာစဉ် ပျက်ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အီရန်တပ်မတော်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဌာနက ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ လေယာဉ်သည် ကာရီစတန်နိုင်ငံပိုင် လေယာဉ်ဖြစ်သည်ဟု ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဌာနက ပြောကြားသည်။



ဆင်ယွာ



ဆီးရီးယားနိုင်ငံတွင်းရှိ အီရန်စစ်ရေးပစ်မှတ်များအား တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း အစွရေးဝန်ကြီးချုပ် ပြောကြား

ဂျေရုဆလင် ဇန်နဝါရီ ၁၄
ဆီးရီးယားနိုင်ငံတွင်းရှိ အီရန်၏ စစ်ရေးပစ်မှတ်များအား အစွရေးစစ်ဘက်က တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း အစွရေးဝန်ကြီးချုပ် နေတန်ယာဟုက ပြောကြားသည်ဟု အင်န်အိတ်ချ်ကေသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ဆီးရီးယားနိုင်ငံမြို့တော် ဒမတ်စကတ်မြို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်အနီးရှိ အီရန်၏ သိုလှောင်ရုံများနှင့် လက်နက်များကို အစွရေးက လေကြောင်းမှ တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း အစွရေးဝန်ကြီးချုပ် နေတန်ယာဟုက ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်သည့် ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ဆီးရီးယားနိုင်ငံတွင်းရှိ အီရန်၏ စစ်ရေးပစ်မှတ်များကို အစွရေးက အစဉ်အမြဲ ပိုမိုတိုက်ခိုက်သွားမည်ဟု ဆုံးဖြတ်ထားကြောင်း အစွရေးဝန်ကြီးချုပ်၏ ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက် ညပိုင်းတွင် မြို့တော်ဒမတ်စကတ်ရှိ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်ဝန်းကျင်၌ အစွရေးလေတပ်မှ စစ်လေယာဉ်များက လေကြောင်း စီးနင်းတိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ လက်ဘနွန်အခြေစိုက် ဟစ်ဇ်ဘိုလာ စစ်သွေးကြွအဖွဲ့နှင့် အီရန်တို့၏ စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများကို အစွရေးလေတပ်မှ လေကြောင်းစီးနင်းတိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ဆီးရီးယားစစ်ဘက်မှ ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

အီရန်နိုင်ငံသည် ဆီးရီးယားနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းစစ်တွင် ပါဝင်ပတ်သက်ကာ ၎င်း၏ ဩဇာကို ချဲ့ထွင်လာခြင်းကြောင့် အစွရေးက ဆီးရီးယားနိုင်ငံတွင်းရှိ အီရန်၏ စစ်ဘက်အခြေစိုက်စခန်းများကို တိုက်ခိုက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပြောကြားကြောင်း သတင်းများ ထွက်ပေါ်ခဲ့သည်။

ဆူဒန်အနောက်ပိုင်း၌ ယာဉ်မတော်တဆဖြစ် ၁၄ ဦး သေဆုံး
ခါတွမ် ဇန်နဝါရီ ၁၄ ဆူဒန်နိုင်ငံအနောက်ပိုင်းတွင် ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်က ယာဉ်မတော်တဆမှု တစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူ ၁၄ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဆူဒန်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ဒါဟာပြည်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

ယင်းမတော်တဆမှုသည် မြောက်ဒါဟာပြည်နယ်နှင့် ကော်ဒိုဖန်ပြည်နယ်ကြားရှိ အမ်ကာဒါဒါမြို့မှ အနောက်ပိုင်း ကယ်တင်ခြင်းလမ်းမတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမ်ကာဒါဒါမြို့ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး မိုဟာမက် အော့စ်မန်က ထုတ်ပြန်သည့် ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ယင်းယာဉ်မတော်တဆမှုတွင် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခဲ့သည့် လူတစ်ဦးအား အခင်းဖြစ်နေရာအနီးရှိ ဆေးရုံတစ်ရုံ၌ ဆေးကုသမှု ခံယူစေခဲ့ကြောင်း ၎င်းကဆက်လက် ပြောကြားသည်။

ဆူဒန်နိုင်ငံမြို့တော် ခါတွမ်မြို့မှ ထွက်ခွာလာသည့် ခရီးသည်တင် ဘတ်စ်ကားသည် စက်ချွတ်ယွင်း၍ လမ်းဘေးတွင် ရပ်နားထားသည့် ကုန်တင်မော်တော်ယာဉ်အား ဝင်တိုက်မိခြင်းဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။

တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၄
တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး အတွက် ရေပူနှင့်မရမ်းချောင့်အမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းတို့ကို ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့ များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက် တွင် မန္တလေး-မုဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး

တစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၉၆၃ စီး၊ သွင်းကုန်အစီး ၇၁၀၊ ရန်ကုန်- မြဝတီလမ်းမကြီး တစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၁၅ စီး၊ သွင်းကုန် ၁၈၉ စီး ကုန်စည်များသယ်ယူပို့ဆောင် လျက်ရှိသည်။
အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း၊ တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်တွင် ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှု နှစ်မူ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂ ဒသမ ၉၅ သန်း) တန်ဖိုးရှိ အဝတ်အထည် ၁၃ ထုပ်၊ ပိုက်ဆံအိတ် တစ်ထုပ်၊ ဖိနပ်အိတ်သုံးအိတ် နှင့် Break Shoes ၃၆ ထုပ်ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

တာချီလိတ်မြို့၌ မူးယစ်ဆေးဝါးသယ်ဆောင်သူတစ်ဦးအား ဆိုင်ကယ်တစ်စီးနှင့်အတူ ဖမ်းမိ

တာချီလိတ် ဇန်နဝါရီ ၁၄
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၃၀)တာချီလိတ်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲက ပုန်းထွန်ရပ်ကွက် ငွေစေတီလမ်းမတွင် နယ်မြေလုံခြုံရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေစဉ် ဦးစိုင်းဆာအေး မောင်းနှင်လာသော ဆိုင်ကယ်အား စစ်ဆေးခဲ့ရာ နီညိုရောင် စိတ်ကြွဆေးမှုန့် ၃၀၀ ဂရမ်ခန့်၊ အညိုရောင် ဘိန်းညိုဘလောက်တုံး ၁၂၀ ဂရမ်ခန့်ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။
ထို့နောက် ၎င်းနေထိုင်သော ရန်အောင်မြေရပ်ကွက် ပါလုံ(၂)အိမ်သို့ သွားရောက်ရှာဖွေခဲ့ရာ နီညိုရောင်စိတ်ကြွဆေးမှုန့် ၁၀၀ ဂရမ်ခန့်၊ အညိုရောင် ဘိန်းညိုဘလောက်တုံး ၁၂၀ ဂရမ်ခန့်ကို ဆက်လက်သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် စိုင်းဆာအေးအား တာချီလိတ်မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
စိုင်းအောင်ဇော်လင်း(ပြန်/ဆက်)

ဖားကန့်၊ မြစ်ကြီးနားနှင့် မြစ်သားမြို့နယ်တို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၄
မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၃)ဦးဦးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ဖားကန့်မြို့နယ် ဆိပ်မူကျေးရွာအုပ်စု ဝေခါကျေးရွာ သင်္ချိုင်းအနီးလမ်းမတွင် မော်တော်ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်လာသူ မဇီးအား ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူ သူညီ ဒသမ ၀၂ ကီလိုမီ စိတ်ကြွဆေးသွပ်ပြား ၃၂၈၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ထိုအတူ ယင်းနေ့ ညနေ ၄ နာရီခွဲက မြစ်ကြီးနားခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မြစ်ကြီးနားမြို့ စိတာပူရပ်ကွက် မလိဂင်နယ်မြေ မနောမြေ တည်းခိုရိပ်သာအနီး လမ်းပေါ်တွင် တွေ့ရှိသူ မကျာကိုင်အားရှာဖွေရာ စိတ်ကြွ ရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၉၃၄ ပြား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ချက်အရ

၎င်းတည်းခိုသည့် မနောမြေတည်းခိုရိပ်သာ အခန်းအမှတ်(၂၀၃)အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၉၆၅ ပြား ထပ်မံသိမ်းဆည်း ရမိခဲ့သည်။
အလားတူ ညနေ ၅ နာရီ မိနစ် ၂၀ က မြစ်သားမြို့မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင် များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မြစ်သားမြို့ ရွှေသူငှားရပ်ကွက် မာယ လမ်းနေ ညိုညိုလွင်(ခ)မိညို၏နေအိမ်ကို ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရူးသွပ် ဆေးပြား ၁၉၃၅ ပြား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးချက်အရ ထိန်းလင်း(ခ)ဦးချင်းကို ရှာဖွေဖမ်းဆီး ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးတစ်စုံတစ်ရာ မတွေ့ရှိသော်လည်း မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်းဝယ်စဉ်က ချိတ်ဆက်ပြောဆိုခဲ့ သည့် ဖုန်းတစ်လုံးကို ရှာဖွေတွေ့ရှိ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။
ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ၎င်းတို့ ခြောက်ဦးကို ဘားအံမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရ သည်။
မင်းသူ(ဘားအံ)

အဂ္ဂိန်မထိန်းနိုင်သောယာဉ်က ဆိုင်ကယ်အား ဝင်တိုက် ဆိုင်ကယ်မောင်းသူ သေဆုံး

သထုံ ဇန်နဝါရီ ၁၄
မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ် ကင်ပွန်းမြို့ကျေးရွာ ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်အဝေးပြေး ကားလမ်းမပေါ်တွင် ယနေ့နံနက်အစောပိုင်းက ကုန်တင်ယာဉ်နှင့် ဆိုင်ကယ် တိုက်မိပြီး ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူ သေဆုံးသွားကြောင်း သိရသည်။
သတင်းအရ သိမ်းဆိပ်နယ်မြေရဲစခန်းမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ သွားရောက် စစ်ဆေးရာ ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်အဝေးပြေးလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် ၁၃၆/၁ နှင့် ၁၃၆/၂ အကြားတွင် သထုံမြို့မှ ဘီးလင်းမြို့သို့ စောအယ်ထူး မြစ်လောင်းရွာ အမရပူရမြို့နယ်နေသူ မောင်းနှင်လာသော Hino Truck အမျိုးအစား ၁၂ ဘီးယာဉ်သည် မျက်နှာချင်းဆိုင်ဘက်မှ (အမည်မသိ) မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်၏ ယာဉ်ကြောဘက်သို့ အဂ္ဂိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ ဝင်တိုက်မိ၍ ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူမှာ အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံးသွား ကြောင်း သိရသည်။
သို့ဖြစ်၍ ယာဉ်မောင်း စောအယ်ထူးအား သိမ်းဆိပ်နယ်မြေရဲစခန်းက အရေးယူစစ်ဆေးနေကြောင်း သိရသည်။
ခွန်(ဝင်းပ)

ဘားအံမြို့တွင် စိတ်ကြွဆေးပြား ၃၃၀၀ ကျော်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းရမိ

ဘားအံ ဇန်နဝါရီ ၁၄
ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းအရ ဖမ်းဆီး ရာမှ အမျိုးသားလေးဦးနှင့် အမျိုး သမီးနှစ်ဦးတို့ထံမှ WY စိတ်ကြွ ဆေးပြား ၃၃၉၃ ပြားနှင့် မြန်မာငွေ ရောရာ နှစ်သိန်းတစ်သောင်းကျပ်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီ

ခန့်က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၃၁)ဘားအံ မှ ဘားအံခရိုင် မှုခင်းနိမ့်နင်းရေး အဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် သတင်း အရ နိုင်လင်းဦး(ခ)ဝင်းဝင်း မောင်းနှင်လာသော ဆိုင်ကယ်အား စစ်ဆေးရာ WY စိတ်ကြွဆေးပြား ၄၀ နှင့်ဆင်းကတ်ပါ ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။
စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ချက်အရ ညနေ ၃ နာရီခွဲက ဘားအံမြို့ အမှတ်

(၆)ရပ်ကွက် နှင်းဆီလမ်းနှင့် နန်းလုံကြိုင် လမ်းထောင့်နေ နေကျော်ထွန်းဦးနှင့် နန်းသိမ်းရှင် တို့ထံမှ WY စိတ်ကြွဆေးပြား ၂၃ ပြား၊ ဖုန်းနှစ်လုံးတို့ကို ထပ်မံ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးချက်အရ ညနေပိုင်းတွင် ကျော်ကျော်နှင့် ဝေဝေဦးတို့မှ WY စိတ်ကြွဆေးပြား ၃၃၀၀၊ ဖုန်းတစ်လုံးနှင့် မြန်မာငွေ ရောရာ ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ တို့ကို

USHER IN PROSPERITY
15th Jan to 19th Feb 2019

Yammy Ingot 1,500 Ks

Bak Kwa Treasures 2,200 Ks

Berry Lucky 1,500 Ks

Berry Blossom 2,500 Ks

Berry Blissful 2,500 Ks

Wolfberry Honey Cake 12,000 Ks

Buy 2 @ 20,000 Ks

GIFT PICKS

Buy Berry Lucky with a Strawberry Soda / Any Hot Drinks for 3,000 Ks

Buy Berry Blossom / Berry Blissful with a Strawberry Soda / Any Hot Drinks for 4,000 Ks

T&C: Choose drinks worth 2,300 Ks and below

Visual for illustration purpose only. Other T&Cs apply.

Info@breadtalk.com.mm | BreadTalk Myanmar | www.breadtalk.com.mm | Outlet (1) : Level-1, Junction City | Outlet (2) : No.1, Crystal Tower, Junction Square Extension | Outlet (3) : G-23, Myanmar Plaza

(၆၇)နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့အထိမ်းအမှတ် သတင်းလှုံ့ဆော်ပြန်ကြားရေးပြခန်း ဖွင့်လှစ်ပြသ

လွိုင်ကော် ဇန်နဝါရီ ၁၄

(၆၇)နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကယားပြည်နယ် လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း သတင်းလှုံ့ဆော်ပြန်ကြားရေးပြခန်းကို ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ လွိုင်ကော်မြို့ ပွဲတော်ကျင်းပသည့်ကွင်းအတွင်း၌ ပြခန်းဖွင့်လှစ်ပြသလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါပြခန်းတွင် လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းမှ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့သော အဆောက်အအုံပုံစံငယ်များ၊ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အောင်မြင်မှုရရှိသော မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ ပြသထားပြီး ကယားပြည်နယ်အတွင်းမှ လာရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာကြသော ပြည်သူများအား လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခြင်း၊ စီမံကိန်းနှင့်ပတ်သက်သည့် မေးခွန်းများကို မေးမြန်းပြီး ဖြေဆိုနိုင်သူများအား စီမံကိန်းတံဆိပ်ပါ မိုးက

အင်္ကျီ၊ ကျောပိုးအိတ်၊ တီရှပ်၊ ဦးထုပ်များကို လက်ဆောင်အဖြစ် ပေးအပ်ခဲ့သည်။

သတင်းလှုံ့ဆော်ပြန်ကြားရေးပြခန်း ဖွင့်လှစ်ပြသထားမှုကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိုး၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ရာ ပြည်နယ်ကျေးလက်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်သူအောင်က လိုက်လံရှင်းလင်း ပြသခဲ့သည်။

ယင်းပြခန်းကို ကယားပြည်နယ် လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းမှ ဆောင်ရွက်နေသော သတင်းအချက်အလက်များအား ပြည်သူလူထု ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်သိရှိနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ (၆၇)နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားတွင် ဖွင့်လှစ်ပြသခြင်းဖြစ်ကြောင်း လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းတာဝန်ခံ ဦးနန်းထိုက်ရွှေထံမှ သိရသည်။ ဝတ်ရည်(မယ်ခဲ)



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ဦးလှမိုးအောင် မြောင်းမြမြို့၌ သိမ်ဆင်းလောင်းလှူ

မြောင်းမြ ဇန်နဝါရီ ၁၄

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြမြို့နယ်တွင် ဗုဒ္ဓဝါဒီဦးသူတော်အဖွဲ့ ၅၂၈ ပါး၊ ရှင်အဖြစ် ရဟန်းအဖြစ် သာသနာပြုပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမိုးအောင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများက ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် သိမ်ဆင်းလောင်းလှူပွဲတက်ရောက်ပြီး ဆရာတော် သံဃာတော်များနှင့် ဒုလ္လဘရဟန်းတော်များအား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ လောင်းလှူကြသည်။

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ တိုင်းဒေသကြီး တရားသူကြီးချုပ်၊ လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး၊ လယ်/ဆည်ဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးတို့နှင့်

အတူ မြောင်းမြမြို့ စွမ်းအားပရိယတ္တိတောရကျောင်း၌ ကျင်းပသော ဗုဒ္ဓဝါဒီ ဦးသူတော်အဖွဲ့ ၅၂၈ ပါး ရှင်အဖြစ် ရဟန်းအဖြစ် သာသနာပြု သိမ်ဆင်းလောင်းလှူပွဲတွင် ပင့်သံဃာ ၁၀၀ ကျော်အပါအဝင် စုစုပေါင်း ၇၀၀ ခန့်တို့အား စေတနာရှင် အလှူရှင်များနှင့်အတူ သိမ်ဆင်းလောင်းလှူခဲ့ကြသည်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြမြို့နယ် မြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ သံဃနာယက ဆရာတော်ကြီးများ၏ ဩဝါဒကိုခံယူ၍ ဗုဒ္ဓဝါဒီ အယူဝါဒရှိ ဦးသူတော် ဂိုဏ်းမျိုးနွယ်စုဝင် ၅၂၈ ဦးတို့ ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓ၏အဆုံးအမကို ခံယူကာ ရဟန်းအဖြစ် ခံယူပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက် နံနက်က မြောင်းမြမြို့အတွင်း ရှင်လောင်းလှည့်လည်ပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အောင်မင်း (မြောင်းမြ)



NAY GABAR MYANMAR
NAY GABAR MYANMAR Co., Ltd.

အကျဉ်းချုပ် အချက်အလက်များကို အောက်ဖော်ပြပါ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ သိရှိနိုင်ပါသည်။
www.naygabar.com

Contact us : Tower (A), Room (18), Royal Sin Min Condo, Corner Of Strand Rd Ahlone St, Ahlone Twp, Yangon.
Phone No : +95-1-218023, +95-9-5023717, +95-9-455807813, +95-9-421037409,
+95-9-450308797, +95-9-445540405

၂၀၁၉ ခုနှစ် နာဂရီးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် မုခ်ဦးဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ



လေရှိုး ဇန်နဝါရီ ၁၄
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး နာဂကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လေရှိုးမြို့တွင် ကျင်းပသည့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် နာဂရီးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် မုခ်ဦးဖွင့်ပွဲနှင့် တံခွန်တိုင်း၊ ဆုတောင်းတိုင်းများ စိုက်ထူပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက် နံနက် ၉

နာရီက လေရှိုးမြို့ အမှုထမ်းရပ်ကွက် မြို့နယ်အားကစားကွင်းအတွင်း ကျင်းပသည်။
ကွင်းအဝင်မုခ်ဦးအား အနောက် မြောက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ဖုန်းမြတ်၊ တိုင်းဒေသကြီး စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး

ဦးစိုးဦး၊ နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကေဆိုင်၊ နာဂဗဟိုယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ နာယက ဦးရူစံကြူ၊ မြို့နယ်ပြည်သူ့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်ဌေးတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။
ဆက်လက်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး စီမံ

ကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးစိုးဦး၊ နှင့်တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထား သည့် ဧည့်သည်တော်များနှင့် နာဂ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အကအဖွဲ့များက ၂၀၁၉ ခုနှစ် နာဂရီးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲ တော် တံခွန်တိုင်းအားကစားကွင်း အတွင်း လက်ယာရစ်တစ်ပတ်ပတ်ပြီး တံခွန်တိုက်အား စိုက်ထူခြင်း၊ ရိုးရာ ပန်အဆောက်အအုံရှေ့တွင် မျိုးနွယ် စုအလိုက် ဆုတောင်းတိုင်းများ စိုက်ထူ ကြကာ ရိုးရာပန်တုံးအား တီးခတ်ကြ ကြောင်း သိရသည်။
မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နာဂမျိုးနွယ်စု အလိုက် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအကအဖွဲ့ များက အလှည့်ကျဖျော်ဖြေခဲ့ကြရာ ပြည်တွင်းပြည်ပ ခရီးသွားဧည့်သည် များ၊ လေရှိုး၊ လဟယ်နှင့် နန်းယွန်းမြို့ နယ်များမှ နာဂလူမျိုးများ လာရောက် ကြည့်ရှုအားပေးကြကြောင်း သိရ သည်။
ဝင်းဦး(ဇေယျာတိုင်း)

ကချင်ပြည်နယ်တွင် ကျောက်စိမ်းစေတီ (လွမ်းစေတီ)ပန္နက်တင်ပွဲကျင်းပ

မိုးညှင်း ဇန်နဝါရီ ၁၄

ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့နယ် မော်ဟန်-လွယ်ခမ်းတောင်တွင် ကျောက်စိမ်း စေတီ(လွမ်းစေတီ) ပန္နက်တော်တင်မင်္ဂလာပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီ က မော်ဟန်ရွာလွယ်ခမ်းတောင်တောရကျောင်းမြေနေရာ၌ ပြုလုပ်သည်။
မိုးညှင်းမြို့ ကန်ဦးကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တပညောဘာသာ၊ နယ်မြေခံ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များမှ အရာရှိကြီးများ၊ မိုးညှင်းခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့ ဒုရဲမှူးကြီး အောင်ဇော်၊ မိုးညှင်းမြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ အလှူရှင်များနှင့် စေတီဖြစ်မြောက်ရေးဂေါပကအဖွဲ့တို့က ပန္နက်တင်မင်္ဂလာ ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။
အဆိုပါကျောက်စိမ်းစေတီမှာ ဉာဏ်တော်အမြင့် ၈၁ ပေ၊ ပစ္စယပန်းတင်ခုံ အလျား ၁၀၄ ပေ၊ အမြင့် ၁၂ ပေ၊ ရင်ပြင်အကျယ်စတုရန်း ပေ ၁၅၀ ရှိမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။
နိတိုး

ဆွာချောင်းပိတ်ရေတင်စနစ်ဖြင့် နွေစပါးဧက ၉၀၀ ကျော်စိုက်ပျိုး

ရေတာရှည် ဇန်နဝါရီ ၁၄

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ် ဆွာချောင်းတံတိုင်း ယခုနှစ်နွေစပါးရာသီတွင် ဧက ၅၀၀၀ စိုက်ပျိုးနိုင်ရန်လျာထားခဲ့ပြီး ဧကပေါင်း ၅၅၀၀ ကျော်အထိ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ကြောင်း တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက ပြောကြားသည်။
ထို့အတူ ဆွာဆည်တံတံအောက်ဘက် ဆွာချောင်းမြောက်ဘက်ခြမ်းရှိ အလယ်မြောင်ကျေးရွာ နှင့် စီပင်အေးကျေးရွာအကြားရှိ ကွင်းအမှတ်(၆၁၉) နှင့် စီပင်အေးရွာနှင့် ဆီဆုံကုန်းကျေးရွာ အကြားရှိ ကွင်းအမှတ် ၆၂(ဂ) တို့အား ချောင်းပိတ်စနစ် ရေတင်စနစ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကြာအင်း ကျေးရွာတွင် ရေတင်စနစ်ဖြင့်လည်းကောင်း နွေစပါးစိုက်ပျိုးနိုင်ရန် ရေပေးဝေလျက်ရှိရာ စုစုပေါင်း ဧက ၉၀၀ ကျော် စိုက်ပျိုးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။
ကိုလွင်(ဆွာ)

ကျောက်တန်းမြို့၌ ပြည်သူ့စကားပိုင်း ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၄

ကျောက်တန်းမြို့ မြို့မ(အလက)ကျောင်း ရွှေသံလွင် ခန်းမတွင် ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ပညာရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုမှ နိုင်ငံတော်သစ်ဆီသို့ ပြည်သူ့စကားပိုင်း အခမ်းအနား ကျင်းပသည်။
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်အေးမြမြမျိုးက (Monitor) အဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးလှသိန်းက ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးမှုများကို CSO မရတနာဇော် (ရန်ကုန်မြို့) က ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။
နိုးထူး(ကျောက်တန်း)



ရေဝင်တိုင်းဒေသကြီး ညောင်တုန်းမြို့နယ် ဆားမလောက်ကျေးရွာအုပ်စုတွင် ပန်းလှိုင်မြစ်ရေတိုက်စားပြီး ဖြစ်ကမ်းပါးပြိုကျမှုကြောင့် ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက် နံနက် ၇ နာရီက နေအိမ်ငါးလုံး ပြောင်းရွှေ့ကြရစဉ်။ ဝဋ္ဋာနိုင်(ညောင်တုန်း)

ABC ပဲခဲပြာရည် (ကြာညံ့) နဲ့ အရသာရှိတဲ့ ရှမ်းစာ ကို နာမည်ကျော် စားဖိုမှူး **MeeMeeTofu** နဲ့ အတူတူ ချက်ကြည့် ကြရအောင်...

အရည်အသွေးမြင့် သက်သတ်လွတ် ပဲခဲပြာရည် အချို၊ အင်

Like Us On facebook <https://www.facebook.com/MeeMeeTofu/>

တောရိပ် တောင်ရိပ် ရေရိပ်ဖြင့်

ဆူးငှက်

မင်းတုန်းမင်းသည် မန္တလေးမြို့တည် နန်းတည်ဖို့ ကြံဆောင်တော်မူလေသောအခါ အနောက်ဘက်တွင် ဧရာဝတီမြစ်၊ တောင်ဘက်တွင် တောင်သမန်နှင့် ဇောင်းကလောကန်၊ မြောက်ဘက်တွင် နန္ဒာကန်တို့ တည်ရှိပြီး အရှေ့ဘက် ရှမ်းရိုးမတောင်ကို နောက်ခံ ပြုပြီး တောင်မြောက် အလျား ခုနစ်မိုင်၊ အရှေ့အနောက် အနံ သုံးမိုင်ခန့် ကျယ်ဝန်းသော အောင်ပင်လယ်ကန်ကြီး တည်ရှိနေသည့် မန္တလေးခေါ် မန္တလေးတောင်ခြေရင်း က စည်မျက်နှာကဲ့သို့ ပြန့်ပြူးသောလွင်ပြင်နေရာကို ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မြတ်စွာဘုရားများအိတ်ထားခဲ့သည်ဟု

တကယ်တော့ မန္တလေးနှင့် မန္တလေးတောင်သည် မြတ်စွာဘုရား ဗျာဒိတ်ထားခဲ့သည်ဟုဆိုသည်နှင့် အညီ တင့်တယ်လှိုက်ဖက်လွန်းလှသည်။ ဧရာဝတီမြစ်၏ အရှေ့ဘက်ကမ်းမှသည် ရိုးမတောင်ခြေအထိ ပြန့်ပြူး ညီညာလှသော မြေပြင်ဝယ် မန္တလေးတောင်တော်သည် ထီးတည်းတည်ကာ မြေမှ စုန်စုန်တက်၏။ ထိုအခါ လှပ ကျယ်ပြောလှသောမြေပြင်အား ရှုမြင်ခံစားနိုင်ရန် မျှော်စင်ပမာတည်ရှိပြန်သည်။ ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင် အထက် ၇၇၆ ပေ၊ တောင်ခြေမြေပြင် အထက် ပေ ၅၀၀ မြင့်သော မန္တလေးတောင်ကို တောင်ကိုးလုံးပတ်ဝန်းရံ သည်ဟု ရှေးစာဆို၏။

တောင်ထိပ်ဆီမှ အရှေ့ဆီမျှော်ပြန်မှ ပြာရင့်မှိုင်းရိုးမ က မြင်ကွင်းကို တားဆီးကန့်သတ်အံ့ငြား၊ ထူးထူးအံ့ဖွယ် ပုံသဏ္ဍာန်များဖြင့် ဗျိုင်းရယ်တောင်၊ ရေတံခွန်တောင်၊ ကျွဲနဖူးတောင်တို့ကရင်သပ်ရှုမောစေ၏။ အနောက်ဆီ မျှော်ပြန်မှ မင်းတောင်ရိုးသည် တပြိုင်ပြိုင်စီးဆင်းသော ခြေရင်းက ဧရာဝတီကို မမှိတ်မသုန် ရေကသိုက်စွာ နေပြန်သည်။ တောင်ဆီမှာမူ ဟိုမှန်ပျံ့ အဝေး ရေရိပ် က တောင်သမန်ရွှေအင်းဖြစ်၏။ သည်မှာဘက်မူ မှန် ဖောင်တော်ဆိုက်ကပ်ရာ တက်သေးအင်းဖြစ်သည်။ မြောက်ဆီမှာမူ မင်းရှင်စောလက်ထက်ကတည်းက ဆယ်ထားခဲ့သော နန္ဒာကန်တော်ကြီး တပြန်တပြော နောက်ခံခပ်လှမ်းလှမ်းတွင် သခင်မတောင်တော်သည် တောင်စွယ်တောင်တန်းအစွန်းမှ ပြေလျော့နိမ့်ဆင်း လာ၏။ မလှမ်းမကမ်းမှာမင်းညီနောင်၏ တောင်ပြုန်း စေတီတော်။

တစ်မျက်နှာလျှင်တာပေါင်း ၆၀၀ ဖြင့်

ထိုမြင်ကွင်းကား ရတနာပုံမင်းနေပြည် မတည်မီ က တောရိပ်တောင်ရိပ်ရေရိပ်ဖြင့် အတိပြီးသော ရှုဖွယ်ရှုခင်းပေတည်း။ ၁၂၂ ၁ ခု အမရပူရမြောက် အရပ်သို့ ရွှေ့ပြောင်းကာ ရတနာပုံမင်းနေပြည် တည် ထောင်သောအခါတွင် မန္တလေးတောင်ခြေရင်းတွင်

တစ်မျက်နှာလျှင် တာပေါင်း ၆၀၀ ဖြင့် လေးထောင့် စပ်စပ် မင်းနေပြည် နန်းမြို့ကြီးကို ကျုံးမြို့ရိုး ပြအိုးအစုံ အလင်ဖြင့် တင့်တယ်စွာ မြင်ရပြန်၏။ တောင်ခြေ ပတ်လည် ရှုပါဘိဦး... မြို့တည်နန်းတည် ခုနစ် ဌာန အပါအဝင်ဖြစ်သော မဟာအတုလဝေယန် ကျောင်းတော်၊ မဟာလောကမာရဇိန်စေတီတော်၊ သုဓမ္မာဇရင်တော်၊ သိမ်တော်၊ ပိဋကတ်တိုက်တို့ သည်လည်း မြန်မာ့ဗိသုကာလက်စွမ်းပြလက်ရာများ ဖြင့် တစ်မျိုးတစ်ဘာသာစီမူကွဲကူးထူးခြားစွာ ပေါ်ထွန်း လာတော့၏။ ထိုမြင် နန်းမြို့ပတ်လည် အရှေ့ပြင်၊ အနောက်ပြင်၊ တောင်ပြင်၊ မြောက်ပြင်တို့တွင်လည်း ရွှေမြို့တော်ကြီးကို ဝန်းပတ်တည်ကာ ပြုလမ်းအသွယ် သွယ်၊ တည်းခိုဇရပ်၊ ရေတွင်းရေကန်များသာမက ပရိယတ်စာသင်တိုက်ကြီးများ ရာချီကာဆောက်လုပ် လှူဒါန်းတည်ထောင်ခဲ့ပြန်၏။ ထိုအခါတွင်မူ နဂိုမူလ ကပင် လှပတင့်တယ်လှသော မန္တလေးတောင်တော် ဝန်းကျင် မြေပြန့်လွင်ပြင်သည် အလှတူ အယဉ်ဆင့် ကာ ရှုတင့်မဆုံး ရှိခဲ့လေတော့သည်။

ညနေစောင်းလျှင်ဖြင့် ဧရာဝတီမြစ်နှင့် အောင် ပင်လယ်ကန်တစ်ခု ကူးချည်သန်းချည် အပြန်အလှန် အိပ်တန်းဝင်မည့် ငှက်ကျေးသာရကာတို့က သံစုံကျူးရင့် ကာ ပျံဝဲနေကြပုံများကလည်း လွမ်းဆွတ်အံ့ဖွယ်ရာ တဲ့လေ။

အောင်ပင်လယ်ကန်ကြီးတွင် ကျေးငှက် သာရကာတို့ ကျက်စားပျော်မြူးကြပုံ

ထိုစဉ် ထိုကာလ အောင်ပင်လယ်ကန်သည် ပုခန်း မင်းသားကြီး၏ အောင်မြေသာစံအစချီတောင်လား ပတ်ပျိုးကြီးထဲက . . .

ရွှေသွေးမျက်ခြည်၊ လေပြည်ယူသိမ်း၊ မြစ်စိမ်းရောင် ညိုညို၊ မှိုင်းမှိုင်း ရေတုံ့ရေကန်သာ၊ ပခံရွှေကြာ အငုံ ဝေဆာ၊ ရဝံ့တွေမှ၊ ညှိုးညှိုးညင်းညင်း၊ ကြိုင်မွှေး မာလာပန်းစုံကသင်း ဟူသောစာသားလို လှပတင့်တယ် ပေလိမ့်မည်။

ထိုပြင် အောင်ပင်လယ်ကန်ကြီးတွင် ကျေးငှက်သာရ ကာတို့ ကျက်စားပျော်မြူးကြပုံများကလည်း မြဝတီ မင်းကြီး၏ 'လောင်းပန်းဂမုန်းအင်လေတည်မှ' အစချီ တောဘွဲ့ ပတ်ပျိုးကြီးထဲက . . .

“မြရည်လေရေခင်း၊ ရွှေခင်းငယ်မှာ ရွှေဟင်္သာ ကြွေးလှာရင့်ရင့်နေ၊ အလို ရွှေဟင်္သာ . . . ဝေးကွာ တင့်တင့်စော . . . ဥဩရွှေသာကာလေတည်မှ တံ ကြောစုံမြိုင်ချာခေါက်ရှာငယ်ခေါ် ကျူးခြင်း၊ နွဲ့ကာ သာပျော်မြူးရင်း . . .” ဟူသော စာသားကဲ့သို့လည်း ဖြစ်ပေလိမ့်မည်။



အောင်ပင်လယ်ကျောက်စာ

တကယ်တော့ အောင်ပင်လယ်ကန်နှင့် ကျေးငှက် သာရကာတို့၏ ဆက်စပ်မှုကား သည့်ထက်မကနက်နဲ လှပါ၏။ ကျယ်ဝန်း လှပါ၏။ အဓိပ္ပာယ်ရှိပါ၏။ အမြော် အမြင် ကြီးမားလှပါ၏။ ဘိုးတော်ဘုရားရေးထိုးခဲ့သော အောင်ပင်လယ်ကျောက်စာကို မူရင်းသတ်ပုံအတိုင်း ဆက်လက်ဖတ်ရှုပါလေကုန် . . .

“ဤကန်တော်အတွင်းနိမိတ်လေရပ် သတ်မှတ် သည့်နှိုက် နေပျော်ပိုက်ကုန်သော ရေပိုးရေမွှား သား ငှက်တိရစ္ဆာန်တို့အား ဘေးမရှိစေဟု အာဏာထား တော်မူသည်ကား။ မန္တရေမည်သော ရွှေတောင်၏ ရှေ့ပြုဗွာစွန် ဖိုးတော်ကူကျောက်တိုင် ဖိုးတော်ကူမူ သည် တာနှစ်ထောင်ငါးရာအရှေ့မြောက် ရေထွက် ကျောက်တိုင်။ ရေထွက်ကျောက်တိုင်မှသည် တောင် ခြေရင်လျှောက် လျှောက်ကောက် တစ်တာ နှစ်ထောင် ခုနစ်ရာလေးဆယ်ခုနစ်ပြန် အရှေ့တောင် ကျောက် ထရံကျောက်တိုင်၊ ကျောက်ထရံမှသည် တာတထောင် ခုနစ်ရာခုနစ်ဆယ် အနောက်တောင် ကန်ပိုင်ရိုလျှောက် အနောက်မြောက် ပထမဆောက်သည် နိမိတ်သို့ ဆိုက်လေသော ပတ်ချပ်ရိုရို တာမထိုးသော် ကိုးထောင် ခုနစ်ရာခြောက်ဆယ်လေ တာအပြန်ယိုသော နိမိတ် အတွင်း၌ နေကုန်သော ရေပိုးရေမွှား သားငှက်တိရစ္ဆာန် တို့အား ဘေးမဲ့ဖြစ်စေဟု နွယ်လယ်ခင်ရက်နှင့် တူသော ဆန်သျှစ်ရက် သိန်လက်ကန်ဆည် ကြိုက်လတ်သော် ကြိုတိုင်တာ ဝါးချသည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် သူတော်သူ ကောင်း ဗောဓိလောင်းတို့ ကောင်းမှုပြုရာ . . .” ဟူ၏။

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး

အလျား ခုနစ်မိုင်၊ အနံ သုံးမိုင်နီးပါးရှိ ကန်တော် ဧရိယာကြီးအတွင်း ရေပိုးရေမွှားမှအစ သားငှက် တိရစ္ဆာန်တို့အား ဘေးမဲ့ပေးရမည်။ အဖမ်းအဆီး အပစ် အခတ် အသတ်အညှပ် မရှိစေရမည်။ တကယ်တော့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး စိတ်ရင်းစေတနာ သည် မြန်မာလူမျိုးတို့၏ မွေးရာပါစိတ်ရင်းကောင်း ဖြစ်သည်။ ဒါကြောင့်လည်းသက္ကရာဇ် ၁၂၂၁ ခု ကဆုန်

လပြည့်ကျော် ၆ ရက်နေ့တွင် မြို့တည်နန်းတည် အောင်မြင်ခြင်းအထိမ်းအမှတ် မော်ကွန်းတင်နိုင်ခဲ့ သော မန္တလေးရတနာပုံ ရွှေမြို့တော်တွင် မိုးလင်း မိုးချုပ် ကျေးငှက်သာရကာ မျိုးမည်အစုံတို့ ကောင်း ကင်ယံတွင် ဝဲယုံနေကြပုံက တောင်းချင်းဆက်မျှဟု ဆိုကြခြင်းဖြစ်မည်။ တောင်ရှိသည်၊ တောရှိသည်၊ မြစ်ချောင်းစိမ့်စမ်းနှင့်တကွ အင်းအိုင်ကန်သာ ပတ်လည် ပိုင်းသည်။ ကြာမျိုးစုံအတင့်အတယ်မှအစ သစ်ပင် ဝါးပင် ဆူကြိုနိမ့်မြင့် ငယ်လတ်ကြီး အဖိုးအခိုင် အလှူ ပယ်မျှ ဖြိုးကြွယ်ဝခဲ့သည်။

သည်ဝန်းကျင်ကောင်းကို စိတ်နှလုံးဖြောင့်မှန် တည်ကြည်မှု ဓမ္မစက်ဖြင့် ထိန်းသိမ်းသကဲ့သို့၊ အာဏာ စက် ဖြင့် ထိန်းကွပ်ရန် အစီအမံများကိုလည်း ကျောက် စာနိဂုံးတွင် ဖတ်ရှုရပါ၏။

တောရိပ်တောင်ရိပ်ရေရိပ်ဖြင့်အတိပြီးစေရန်

“နိဂြောဓဇာတ် စသည်တို့နှိုက် ဘေးမဲ့ပေခြင် ကြွေကကြော်ခြင်တို့ကား ထိုမင်တို့ထံ သက်လျှာမျှသာ တည် ငါတို့ဘဝ ရှင်မင်းတရားကြီးတော်မူကား တပွဲတိုက်လေရပ်ကယ်သို့ ကမ္ဘာပတ်လုံး တည်ရစ် စေဟု ကြီးမြတ်သောကရုဏာတော်ဖြင့် ပိုင်းခြားတော် မူခယ်သော အာဏာတော်စက်ကိုမသိမိမှား ကျူးလွန် မိငြားလေသည် ဖြစ်အံ့။ ကြီးစွာသောဘေဒဏ်တို့သည် ပစ္စုပ္ပန်မျက်မှော်ချက်ခြင်ရောက်လျက် စုတိအနန္တရီ ဤ နှိုက်ပယ်လေဘုမ်က တလုံမိလဲလဲဆင်းရဲခံရရာ လေသည်။ အဖြစ်ကိုထောက်ရှုတော်မူ ရယ် ငါ့စိုက်ထူ ခဲ့သောနိမိတ်တော် ကျောက်တိုင်လေရပ်အတွင်းသို့ ရောက်လာကုန်သောလူပုဂ္ဂိုလ်လူချော်လူသရော် တို့သည် လည်းငါ့ကဲ့သို့လုံ နှလုံမိနူးညံ့ကြစေဟုပါရမိသျှစ်တန် အဓိဌာန်ဖြင့် ကြည့်မှန် လေးစုကြေမဲ့လေရပ် ကျောက် လေချပ်၌ ထပ်ထပ်ထင်ထင် သိမြင်စိမ့်ငှာအက္ခရာ မရိုင်းအာသံလှိုင်ရယ် သံပိုင်ရွှေစာထိုးသတေည်။” (မူရင်းသတ်ပုံ)

တောရိပ်တောင်ရိပ်ရေရိပ်ဖြင့် အတိပြီးစေဖို့က ဓမ္မစက်နှင့်မရပါက အာဏာစက်ကို သုံးစွဲရပေမည်။ အယုတ် အလတ် အမြတ်မရွေး၊ ဥပဒေအထက် ဘယ် သူမှ မရှိစေရဟူသောတိကျခိုင်မာမှုနှင့် အညီပေါ့။



ယခုနှစ်ရဲ့ အကောင်းဆုံးဟာသရုပ်ရှင်ဆုကို Crazy Rich Asians ဆွတ်ခူး

အာရှသရုပ်ဆောင်တွေနဲ့ ရိုက်ကူးထားတဲ့ ဟောလိဝုဒ်ရုပ်ရှင် "Crazy Rich Asians" ဟာ ယခုနှစ်ရဲ့ "Critics' Choice Awards" ဆုပေးပွဲမှာတော့ အကောင်းဆုံးဟာသရုပ်ရှင်ဆုကို သိမ်းပိုက်ခဲ့ကြောင်း အီးတီအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ တနင်္ဂနွေနေ့မှာတော့ (၂၄)ကြိမ်မြောက် "Critics' Choice Awards" ဆုပေးပွဲကို ကျင်းပခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဆုပေးပွဲမှာတော့ အကောင်းဆုံးဟာသရုပ်ရှင်ဆုကို ဆွတ်ခူးသွားနိုင်ခဲ့ပြီး ထူးချွန်ဆုလက်ခံအဖြစ် အမှတ်တရစကားပြောကြားချိန်မှာတော့ ယင်းရုပ်ရှင်ရဲ့ ထုတ်လုပ်သူဖြစ်တဲ့ နီနာဂျက်ဘ်ကော့ဆန်က ပြောကြားပေးခဲ့ပါတယ်။ အမှတ်တရစကားပြောစဉ်မှာ အဆိုပါရုပ်ရှင်ရဲ့ အဖွဲ့သားတွေအားလုံး စင်မြင့်ထက်မှာ တက်ရောက်ကာ နီနာနဲ့ အတူရှိနေခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။



အေးပြည့် - စုစည်းသည်



မျက်ရည်တွေနဲ့ ဆုလက်ခံရယူခဲ့တဲ့ လေဒီဂါဂါ

လတ်တလောကျင်းပခဲ့တဲ့ အနုပညာထူးချွန်ဆုပေးပွဲတစ်ခုဖြစ်တဲ့ "Critics' Choice Awards" ဆုပေးပွဲမှာ လေဒီဂါဂါဟာ ထူးချွန်ဆုတွေ လက်ခံရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ထူးချွန်ဆုကို လက်ခံရယူခဲ့ပြီးနောက် လေဒီဂါဂါက အမှတ်တရစကား ပြောကြားချိန်မှာတော့ မျက်ရည်တွေလည်း ကျခဲ့ကြောင်း မေးအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ တနင်္ဂနွေနေ့က ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ ယခုနှစ်အတွက် "Critics' Choice Awards" ဆုပေးပွဲမှာ လေဒီဂါဂါဟာ သူခေါင်းဆောင်ပါဝင်ထားတဲ့ရုပ်ရှင် "A Star Is Born" နဲ့ ထူးချွန်ဆုတွေ ရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုပါရုပ်ရှင်ရဲ့ ဇာတ်ဝင်တေး "Shallow" ဟာ ယခုနှစ်ရဲ့ အကောင်းဆုံးတေးသီချင်းဆုကို ရရှိခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အဆိုပါရုပ်ရှင်မှာ အဓိကဇာတ်ဆောင်အဖြစ် ပါဝင်ထားတဲ့ လေဒီဂါဂါဟာလည်း ယခုနှစ်ရဲ့ အကောင်းဆုံးအမျိုးသမီးသရုပ်ဆောင်ဆုကို ရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ လေဒီဂါဂါဟာ ဒီဆုအတွက် အော်စကာစာရင်းဝင်ခဲ့ပေမယ့် ထူးချွန်ဆု သိမ်းပိုက်နိုင်ခဲ့ခြင်းမရှိပါဘူး။ "Critics' Choice Awards" မှာတော့ အကောင်းဆုံးအမျိုးသမီးသရုပ်ဆောင်ဆု ရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုနှစ်ရဲ့ "Critics' Choice Awards" မှာတော့ လေဒီဂါဂါဟာ

အကောင်းဆုံးအမျိုးသမီးသရုပ်ဆောင်ဆုကို "The Wife" ရုပ်ရှင်ရဲ့ ဇာတ်ဆောင်မင်းသမီးဖြစ်တဲ့ ဂလန်းကလို့စ်နဲ့ တွဲဖက်ရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေဒီဂါဂါဟာ ယခုနှစ်ရဲ့ "Critics' Choice Awards" ဆုပေးပွဲမှာ အကောင်းဆုံးတေးသီချင်းဆုကို ပထမဦးစွာ လက်ခံရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ အကောင်းဆုံးအမျိုးသမီးသရုပ်ဆောင်ဆုအတွက် ဂလန်းကလို့စ် ရရှိကြောင်း ရှေးဦးစွာကြေညာခဲ့ပြီးမှ တွဲဖက်ရရှိသူကို ကြေညာပေးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့်လည်း လေဒီဂါဂါအတွက် ခံစားမှုတွေ ပိုလာကာ မျက်ရည်ကျခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆုရရှိကြောင်း ကြေညာခဲ့ချိန်မှာ လေဒီဂါဂါက အတော်လေး အံ့အားသင့်ခဲ့ပြီး အဲဒီအချိန်ကတည်းက မျက်ရည်တွေ ကျလာခဲ့ပါတယ်။ လေဒီဂါဂါက ဒီထူးချွန်ဆုကို လက်ခံရယူပြီး အမှတ်တရစကားပြောကြားချိန်မှာတော့ မျက်ရည်တွေကြားကာ အကောင်းဆုံးပြောကြားခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။

ယခုနှစ်ဆုပေးပွဲမှာတော့ လေဒီဂါဂါဟာ အမှတ်တရစကား ပြောကြားချိန်မှာ အရက်စွဲသူတွေနဲ့ ဆေးစွဲသူတွေအတွက် အဓိကထား ပြောကြားခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

အော်စကာအိပ်မက်ပြီးဆုံးခဲ့ပြီလို့ဆိုလာတဲ့ ကယ်လ်ပင်ဟာ့တ်

ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်ကုန်ပိုင်းမှာ လာမယ့် အော်စကာဆုပေးပွဲမှာ အစီအစဉ်တင်ဆက်သူအဖြစ် ပါဝင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့တဲ့ ဟောလိဝုဒ်ကြယ်ပွင့် ကယ်လ်ပင်ဟာ့တ်ဟာ လတ်တလောမှာတော့ သူ့ရဲ့ အော်စကာဆုပေးပွဲမှာ တင်ဆက်သူအဖြစ် ပါဝင်သွားမယ့်အိပ်မက်တွေ ပြီးဆုံးခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ အေးရှားဝမ်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ယခုနှစ်အတွက် ကျင်းပသွားမယ့် ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ အထင်ရှားဆုံးသော အနုပညာထူးချွန်ဆုပေးပွဲဆိုဆိုတဲ့ အကယ်ဒမီပေးပွဲ (အော်စကာဆုပေးပွဲ)မှာ အစီအစဉ်တင်ဆက်သူပါဝင်မှာမဟုတ်ဘဲ ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် တင်ဆက်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း သတင်းတွေ ပေါ်ထွက်လာခဲ့ပါတယ်။

ယခင်က အစီအစဉ်တင်ဆက်သူအဖြစ် ပါဝင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း အတည်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်တဲ့ ဟာသရုပ်ဆောင် ကယ်လ်ပင်ဟာ့တ်ကလည်း လတ်တလောမှာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်သွားမှာမဟုတ်ကြောင်း ပြောကြားလာပါတယ်။ မင်းသားက သူ့အနေနဲ့ ဒီလိုပါဝင်နိုင်ခြင်းမရှိတာဟာ ဆုပေးပွဲအစီအစဉ်တွေအတွက် ပြင်ဆင်မှုတွေ ပြုလုပ်ဖို့ရာ မအားလပ်တာကြောင့်ဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

အေဘီစီနယူးစ်ရဲ့ဖော်ပြချက်တွေအရ ကယ်လ်ပင်ဟာ့တ်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်နဲ့ ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွေအတွင်း သူ့ရဲ့ တွစ်တာစာမျက်နှာပေါ်မှာ ရေးသားဖော်ပြခဲ့မှုတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ငြင်းခုံမှုတွေ ဆက်လက်မပြုလုပ်လိုတော့ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။ ကယ်လ်ပင်ဟာ့တ်ဟာ လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာပေါ်မှာ ဆန့်ကျင်ဘက်လိုင်စိတ်ရှိသူတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဝေဖန်ရေးသားဖော်ပြမှုတွေရှိခဲ့တာကြောင့် ပရိသတ်အချို့နဲ့ အငြင်းပွားမှုတွေ ရှိခဲ့ပါတယ်။ ဒီအကြောင်းအရာနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကယ်လ်ပင်ဟာ့တ်က ဆက်လက်ငြင်းဆိုတော့မှာမဟုတ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



သူ့ရဲ့ ဖော်ပြခဲ့မှုတွေအတွက် ကယ်လ်ပင်ဟာ့တ်က ပြန်လည်ရှင်းလင်းခဲ့ကာ တောင်းပန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

အေဘီစီရုပ်သံလိုင်းနဲ့ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ "Good Morning America" အစီအစဉ်ရဲ့ အင်တာဗျူးမှာ ကယ်လ်ပင်ဟာ့တ်က အော်စကာဆုပေးပွဲ အကြောင်းအရာတွေနဲ့ သူ့ကို ဝေဖန်တိုက်ခိုက်စရာ ဖြစ်စေခဲ့တဲ့ လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာပေါ်မှာ ရေးသားဖော်ပြခဲ့မှုတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး မေးမြန်းခဲ့တဲ့ မေးခွန်းတွေမှာ ဒါတွေဟာ ပြီးဆုံးခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့တာ ဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။



အာရှပရိသတ်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံပွဲ ပြုလုပ်သွားမယ့် မင်ဟို

ကေပေါ့ကြယ်ပွင့်တစ်ဦးအဖြစ်မှသည် သရုပ်ဆောင်တစ်ဦးအဖြစ်ပါ အောင်မြင်လာတဲ့ မင်ဟိုဟာ အာရှတစ်ဝန်းမှာရှိတဲ့ သူ့ကို ပင်တိုင်အားပေးခဲ့တဲ့ ပရိသတ်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံနိုင်ဖို့ရာ ရည်ရွယ်ပြုလုပ်သွားမယ့် ပရိသတ်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံပွဲတွေ စီစဉ်ထားကြောင်း လတ်တလောမှာ ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာတာဖြစ်တယ်လို့ အေးရှားဝမ်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသားတေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ "SHINee" ရဲ့ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်သူ မင်ဟိုရဲ့ အာရှပရိသတ်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံပွဲမှာတော့ အခြားသော အဖွဲ့ဝင်တွေ ပါဝင်မှာမဟုတ်ဘဲ မင်ဟို တစ်ဦးတည်း ပြုလုပ်သွားမှာပါ။ "Choi Minho Fan Meeting Tour - Best Choi's Minho" လို့ အမည်ပေးထားတဲ့ တွေ့ဆုံပွဲတွေကို လာမယ့် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက်မှာ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ ဆိုးလ်မှာ စတင်ပြုလုပ်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

အဲဒီနောက် အာရှရဲ့ အထင်ကရမြို့ကြီးတွေမှာ တွေ့ဆုံပွဲတွေ ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လာမယ့် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်၊ ၂၄ ရက်တွေမှာ တိုကျိုမှာပြုလုပ်မှာဖြစ်ပြီး ဘန်ကောက်မှာတော့ မတ် ၂ ရက်နဲ့ တိုင်ပေမှာတော့ မတ် ၃ ရက်မှာ ပြုလုပ်သွားဖို့ရာ စီစဉ်ထားကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

မင်ဟိုဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၀၈ ခုနှစ်အတွင်း "SHINee" နဲ့အတူ အနုပညာလောကမှာ စတင်ခြေချလာတာဖြစ်ပါတယ်။ အဖွဲ့နဲ့အတူ ကျော်ကြားတဲ့တေးသီချင်းများစွာကို ထုတ်လွှင့်ခဲ့ပြီး နောက်ပိုင်းမှာတော့ သရုပ်ဆောင်လောကအတွင်း စတင်ဝင်ရောက်လာခဲ့ပါတယ်။ လက်ရှိမှာတော့ အဓိကဇာတ်ဆောင်တစ်ဦးအဖြစ် ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွေမှာသာမက ရုပ်ရှင်တွေ ရုပ်သံအစီအစဉ်တွေများစွာမှာပါ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီး ပရိသတ်အားပေးမှု အခိုင်အမာရရှိထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

တိုတိုထွာထွာဖတ်စရာ

ဆေးမြို့နယ်တွင်စာပတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး ဆောင်ရွက်

ဆေး
ဂန့်ဂေါင်ရိုင် ဆေးမြို့နယ်တွင် ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက်က ငှက်ပြာကျင်းကျေးရွာ မူလတန်း(လွန်) ကျောင်းတွင်လည်းကောင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်က ငလယ်ခုံ ကျေးရွာ အလယ်တန်းကျောင်းတွင်လည်းကောင်း စာပေလေ့လာဖတ်ရွှံ့ကြရေး ဟောပြောပွဲများပြုလုပ်သည်။
မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါ်ခိုင်အောင်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် စာပေဖတ်ရွှံ့သည့် အလေ့အထ ရှိလာစေရေး၊ စာပတ်ခြင်းအကျိုးကျေးဇူးများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် ဆိုးကျိုးများ၊ လူကုန်ကူးခံရနိုင်သည့်အချက်များကို အသိပညာပေး ဟောပြော၍ စာအုပ်များငှားရမ်းပေးခဲ့သည်။
မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

သန်လျင်၌ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် အသိပညာပေး

ရန်ကုန်
ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် သန်လျင်မြို့နယ် ဘုရားကျွန်းကျေးရွာ ဆေးရုံပင် မေ့ရုံတွင် ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက် ၂၃ နာရီက မှုခင်းလျော့နည်းကျဆင်းရေး အသိပညာပေးဟောပြောသည်။
သန်လျင်မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးထွန်းထွန်းဦးက ကျေးရွာပြည်သူ ၇၀ တို့အား သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုပျောက်ရေးနှင့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများအား ဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သန်လျင် (ပြန်/ဆက်)

အမျိုးသမီးများ အကြမ်းဖက်မှုကာကွယ်ရေး အသိပညာပေး

ဝက်လက်
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝက်လက်မြို့နယ် အမျိုးသမီးရေးရာကော်မတီမှ အမျိုးသမီးများ အကြမ်းဖက်မှုကာကွယ်နိုင်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲက သမံသာကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းတွင် ကျင်းပသည်။
မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးထွန်းထွန်းက အမျိုးသမီးများ အကြမ်းဖက်မှုကာကွယ်နိုင်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပြီး မြို့နယ်ဥပဒေအရာရှိဦးကျော်စိုးညိုက အမျိုးသမီးများ အကြမ်းဖက်မှုဆိုင်ရာ ဥပဒေများနှင့်ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာသန့်လတ်က ကိုယ်ဝန်ဆောင်နှင့် အမျိုးသမီးများအတွက် ကျန်းမာရေးကိစ္စရပ်များကို လည်းကောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

ကျိုင်းတုံတွင် ကုန်းမြင့်လယ်ယာမြေကေ ၁၀၀ ဖော်ထုတ်

ကျိုင်းတုံ
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နယ် လွိုင်မေ့အုပ်စု ဟိုလပ်ကျေးရွာ၌ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန အမှတ်(၂) ကုန်းမြင့်ဒေသ လယ်ယာမြေဖော်ထုတ်ရေးအဖွဲ့က တောင်ပေါ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားများ စိုက်ပျိုးမြေရရှိစေရန် ကုန်းမြင့်လယ်ယာမြေကေ ၁၀၀ ဖော်ထုတ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းကို ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ပြုလုပ်သည်။
အဆိုပါ ကုန်းမြင့်လယ်ယာမြေဖော်ထုတ်ရာသို့ အာခါတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးအာဗေလနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဟိုလပ်ကျေးရွာနေပြည်သူများ စိုက်ပျိုးမြေရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးသည့်အဖွဲ့အား ကြည့်ရှုအားပေးကာ ညှိနှိုင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)

ကျွန်းလှတွင် မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး သရုပ်ပြ

ကျွန်းလှ
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းလှမြို့မရဲစခန်းဝင်းအတွင်း ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲနှင့် သရုပ်ပြပွဲကို ကျင်းပသည်။
မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ကျော်ဦးနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် သရုပ်ပြရှင်းလင်းခြင်း၊ ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ကျွန်းလှမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးအောင်မျိုးဦး၊ မြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူးသန်းထိုက်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ကြေးမုံ

သီပေါမြို့၌ အခြေခံအုပ်ချုပ်သင်တန်းဆင်း

သီပေါ
အခြေခံအုပ်ချုပ်သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။
သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားသို့ သီပေါမြို့နယ်အတွင်းရှိ မိုးတေ၊ ကွန်ဒိုက်၊ မန်တဲ၊ လော်ခွန်၊ တုံစင် ကျေးရွာအုပ်စုများမှ ဒေသသင်တန်းသူ ၂၀ နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
စိုင်း (သီပေါ)

ရောဂါတိုက်တား(ထီးချိုင့်) ရေလမ်းကြောင်းပြောင်းလဲမည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၄
ရောဂါတိုက်တား(ထီးချိုင့်) ရေလမ်းတွင် ရေယာဉ်များဖြတ်သန်းသွားလာရန် ရေလမ်းကြောင်းကို အစွန်လမ်းအဖြစ် ရေလယ်တိုင်အမှတ်(၁၃)နှင့် (၁၄) အကြားမှလည်းကောင်း၊ အဆန်လမ်းအဖြစ် ရေလယ်တိုင်အမှတ် (၁၄) နှင့် (၁၅)အကြားမှ လည်းကောင်း ဖွင့်လှစ်ထားခဲ့သည်။ ယခုအခါရေနည်းကာလသို့ ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်သဖြင့် ရေလမ်းကြောင်းအခြေအနေအရ ရေယာဉ်များ ဖြတ်သန်းသွားလာရန် ရေလမ်းကြောင်းကို ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်မှစ၍ အစွန်၊ အဆန်လမ်းအဖြစ် ရေလယ်တိုင်အမှတ် (၁၅) နှင့် (၁၆) အကြားသို့ ပြောင်းလဲဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်သည်။
ပြောင်းလဲမည့် ရေလမ်း၏ကင်းလွတ်အကျယ်မှာ ပေ ၂၀၀ ရှိပြီး ကင်းလွတ်အမြင့်မှာ အမြင့်ဆုံးရေမျက်နှာပြင်အထက် ၄၇ ပေရှိသည်။ ရေယာဉ်များဖြတ်သန်းရမည့် ဝင်ပေါက်တွင် နေ့အခါ အစိမ်းရောင်ကြိတ်

အမှတ်အသား ပြသ၍ ညအခါ မီးစိမ်း ထွန်းပြသထားမည်ဖြစ်သည်။ မဝင်ရမည့် ရေလမ်းတွင် နေ့အခါ အနီရောင်ကြက်ခြေခတ်အမှတ်အသား ပြသ၍ ညအခါမီးနီထွန်းပြသထားမည်ဖြစ်သည်။
တံတားရေလယ်တိုင်များ၏ အောက်ခြေပိုင်တိုင်အုတ်ခုံမှာ ရေလယ်တိုင်များ၏ တစ်ဖက်တစ်ချက်တွင်၁၅ ပေခန့် အစွန်းထွက်နေသဖြင့် ရေယာဉ်များ ရေလယ်တိုင် နှစ်ခုအကြားမှ ယှဉ်ပြိုင်ခုတ်မောင်းခြင်းမပြုကြရန်နှင့် တွဲရေယာဉ်များ တစ်တွဲချင်းသာ ချိတ်ဆွဲဖြတ်သန်းကြရန်အပြင် ဝင်ပေါက်သို့ချဉ်းကပ်ရာတွင် လုံလောက်သောအကွာအဝေးမှ ချဉ်းကပ်လမ်းကြောင်းမှန်ဖြင့် ထိန်းသိမ်းခုတ်မောင်းကြရန် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ရေလမ်းသတ်ပေးနှိုးဆော်ချက် ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများသို့ Mobile Tablet များ ဖြန့်ဝေ



များကို အသုံးပြုပြီး အားဖြည့်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (စီမံ၊ ဘဏ္ဍာ)မှ ဒေါ်အေးအေးစိန်က Mobile Tablet များနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၏ဇနီး ဒေါ်ဝင်းကြည်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးတို့က မြို့နယ်ဆရာဝန်များ၊ တိုက်နယ်ဆရာဝန်များ၊ လက်ထောက်ကျန်းမာရေးမှူးများ၊ အမျိုးသမီးကျန်းမာရေးဆရာမများ၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးကြီးကြပ်(၁) များ၊ သားဖွားဆရာမများနှင့် ကျန်းမာရေးကြီးကြပ် (၂)များသို့ Mobile Tablet များကို ပေးအပ်ကြသည်။
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် အခြေခံကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် မြို့နယ်၊ တိုက်နယ်ဆရာဝန်များသို့ Mobile Tablet ၉၄၂၂ လုံး ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။
ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် မြို့နယ်နှင့် တိုက်နယ်ဆရာဝန် ၅၂ ဦးနှင့် အခြေခံကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ စုစုပေါင်း ၁၇၀၂ ဦးအတွက် Mobile Tablet ၁၇၀၂ လုံး ဖြန့်ဝေပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)

စစ်တွေ ဇန်နဝါရီ ၁၄
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် မြို့နယ်၊ တိုက်နယ်ဆရာဝန်များသို့ Mobile Tablet များ ဖြန့်ဝေခြင်းအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် စစ်တွေမြို့ ဦးဥတ္တမခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ချမ်းသာက Mobile Tablet မှတစ်ဆင့် ဝန်ထမ်းများအတွက် အသိပညာဖြန့်ဝေခြင်းများ၊ ပြောင်းလဲသည့် ခေတ်နှင့်အညီ အသိပညာများ၊ ကုထုံးများကို လုပ်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့်လည်း ယခုရရှိသည့် Mobile Tablet များကို တန်ဖိုးရှိရှိ စနစ်တကျကိုင်တွယ်အသုံးပြုပြီး ပြည်သူများအား အကျိုးပြုနိုင်အောင်ဆောင်ရွက်သွားကြရန် ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာ သာထွန်းကျော်က ပြည်သူလူထု၏ ကျန်းမာရေးအသိပညာ မြှင့်တင်ရေးအတွက် လာစေရန်၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ဌာနခွဲများတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသည့် အခြေခံကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ အရည်အချင်းနှင့် လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်များ ပိုမိုမြှင့်တင်တိုးတက်လာစေရန်၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို ယခင်ထက် ပိုမိုပြီးထိရောက်အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်နှင့် မြို့နယ်ဆရာဝန်များနှင့် တိုက်နယ်ဆရာဝန်များ၏ ကုသရေးအရည်အသွေး၊ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်များ ပိုမိုမြှင့်တင်နိုင်စေရန်အတွက် Mobile Tablet

စက်မှုလက်မှုပညာသင်တန်းကျောင်း(ဘားအံ)တွင် သင်တန်းများဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ဘားအံ ဇန်နဝါရီ ၁၄
ဆောက်လုပ်ရေးသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၉)၊ လျှပ်စစ်သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၉)၊ မော်တော်ယာဉ်စက်ပြင်သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၈) နှင့် ဂဟေသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၇) သင်တန်းများဖွင့်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဘားအံစက်မှုဇုန်အနီးရှိ နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စက်မှုလက်မှုပညာသင်တန်းကျောင်းတွင် ကျင်းပသည်။
ကရင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောချစ်ခင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ဘီအေဂျေ(ဘားအံ) မှ အစီအစဉ်မန်နေဂျာ Mr.Hiroshi SUDO က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
အဆိုပါသင်တန်းများတွင် ဆောက်လုပ်ရေးသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၉) တွင် ၂၀၊ လျှပ်စစ်သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၉) တွင် ၂၀၊ မော်တော်ယာဉ်စက်ပြင်သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၈) တွင် ၃၀ ဦးနှင့် ဂဟေသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၇) တွင် ၂၀ သင်တန်းသားစုစုပေါင်း ၈၀ ကို သင်တန်းကာလလုံးလွန်ကြာ စာတွေ့လက်တွေ့သင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၇-၂၀၁၄ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရပ်များကို အမှတ်စဉ်(၁)မှစတင်ကာ လူငယ် ၇၁၃ ဦးအား ဖွေးထွတ်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းကို အလုပ်အကိုင်များ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဇေယျာလွင်(ပြန်/ဆက်)



(၅၆) ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲနှင့် သံဃာဒါန ဆွမ်းလောင်းလှူပူဇော်ပွဲနီးဆော်လွှာ

အမရပူဇော်မင်္ဂလာတိုက် ကျေးဇူးတော်ရှင် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ မိုးကုတ်ဆရာတော်ကြီး၏ ခန္ဓာဝန်ချ... ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း - ၀၉-၄၀၂၅၁၂၅၈၉ ၀၉-၄၀၂၅၈၅၁၅

မိခင်အမည်မှန်... အခရာကုမ္ပဏီ... 01-9317049, 01-512443, 09-73017656

မင်းကျော်စင်... March (22), Apr... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆ ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆

အာစရိယပူဇော်ပွဲနှင့် အထွေထွေဆွေးနွေးရန် ပင့်လျှောက်လွှာ... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆ ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆

လူရည်ချွန်(၁၉၆၄-၈၈)အဖွဲ့... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆ ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆

စားဝမ်းဖြူနယ်အသင်း (ရန်ကုန်) နှစ်ပတ်လည် ပိတ်ကြားလွှာ... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆ ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆

တက်နေဝန်း... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆

ရွှေမဟာ... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆

အဆင့်မြင့် Condo အဆုံးအစားမည်... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆

ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆

KN tech... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆

သဘာဝတရား သတိထား... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆

အုပ်ကြီးသစ်... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆

အုပ်ကြီးသစ်... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆

အုပ်ကြီးသစ်... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ... ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆

မဟာဓမ္မရံသီအိမ်တော်ရာစေတီတော် (ရန်ကုန်) ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲ ကျင်းပမည်



ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ မြို့မကျောင်းလမ်းရှိ သမိုင်းဝင်မဟာဓမ္မရံသီ အိမ်တော်ရာ စေတီတော်မြတ်ကြီး၏ (၁၇၀)ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ယုတ္တိ ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကြီးအား ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၀ ရက် ပြာသိုလပြည့် (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် စေတီတော်ရင်ပြင်တော် ပေါ်၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်ပါမည်။

မြန်မာနိုင်ငံကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း လှူပွဲအားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့်လေ့ကျင့်ပညာပေးရေး အခြေခံကျောက်မျက်ရတနာပညာသင်တန်း (အပတ်စဉ် - ၄၀) သင်တန်းသားခေါ်ယူခြင်း

ပတ္တမြား၊ နီလာ၊ စိန်၊ ကျောက်စိမ်းနှင့် ပုလဲ အပါအဝင် အခြားကျောက်မျက်ရတနာပေါင်း (၂၀) ကျော် တို့ကို အမျိုးအစားခွဲခြားခြင်း၊ အတုအစစ်ခွဲခြားခြင်း၊ စာတွေ့ - လက်တွေ့ - သင်တော်ကုပစ္စည်းများဖြင့် သင်ကြားမည်။

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၄)၊ သစ္စာလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၃၈)၊ နှစ်(၆၀)ရက်မြေ အကျယ်အဝန်း အလျား ပေ၃၅*အနံ ပေ၆၀ရှိ မြေကွက်နှင့် မြေပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့ကို တရားဝင်လက်ဝယ်ထား ပိုင်ဆိုင်သည့် ဦးစိုးသိန်း(၁၂/သယက(နိုင်)၀၁၈၈၈၇)ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေမှ အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

တောတောင် ခြောက်ခန်း လယ်ယာနွမ်း၏

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနအတွက် ရုံးသုံး၊ လုပ်ငန်းသုံး စက်ကိရိယာပစ္စည်းများဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနအတွက် ရုံးသုံး၊ လုပ်ငန်းသုံးစက်ကိရိယာပစ္စည်းများကို ပြည်တွင်းသုံးမြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် အောက်ပါအတိုင်း ဝယ်ယူလိုပါသည်-

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအမည်	အရေအတွက်
(I) Non Control Items		
(1)	Pallet Truck	2 Nos
(II) Machinery and Equipment		
(1)	4 Unit Sheetfed Offset Printing Machine	1 No
(2)	Digital Colour High Speed Copier	1 No
(3)	Computer To Plate (CTP) Machine	1 No
(4)	Thermal Embossing Machine	1 No
(5)	Double Head Stitcher With Semi-Auto Feeding System	1 No
(6)	Hard Cover Book Casing in Machine	1 No
(7)	Air Con (1 HP) (Window Type)	3 Nos
(8)	Air Con (1.5 HP) (Split Type)	10 Nos
(9)	Air Con (2 HP) (Split Type)	8 Nos
(10)	Air Con Floor Standing Type (5 HP)	4 Nos
(11)	Earth Tester (KYORITSU)	1 No
(12)	CCTV	1 Set
(13)	Transformer (200 KVA)	1 No
(14)	Exhaust Fan Fan (16")	8 Nos
(15)	Stand Fan (18")	4 Nos
(III) Office Equipment		
(1)	Copier (Bizhub 206)	6 Nos
(2)	Desktop Computer Core i7	17 Nos
(3)	Laptop	2 Nos
(4)	Scanner Lide 200	5 Nos
(5)	Printer	11 Nos
(6)	Barcode Printer	2 Nos
(7)	Colour Printer	9 Nos
(8)	UPS (650 VA)	27 Nos
(9)	Plane Paper Fax	4 Nos
(10)	PA System Set	2 Sets
(11)	Refrigerator (Two Door)	1 No
(12)	Air Curtain	2 Nos

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၁၄-၁-၂၀၁၉ရက်မှ ၁၃-၂-၂၀၁၉ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၉:၃၀နာရီမှ ညနေ ၁၆:၀၀ နာရီအတွင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၇) နေပြည်တော်တွင် လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

မိုးသောက်ပန်းအဆင့်မြင့်မြင်ကြည့် (၁၉၉၄-ခုနှစ်တွင်တည်ထောင်သည်) "ဘယ်နေ့ဘယ်တိုက်တက်၊ ဘယ်အချိန်ဘဲ တက်တက် နေရာတိုင်းမှာ သင့်ရင်သွေးငယ်အတွက် မိုးသောက်ပန်း ရှိနေမယ်"

အများသိစေရန်ကြေညာချက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ သင်္ကန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ကျောက်လှိုင်ကျေးရွာ အလယ်ပိုင်း၊ အောင်မင်္ဂလာလမ်း (၆၀ * ၂၀၀) အကျယ်ရှိ ဘွဲ့ကမ်းမြစ်ကြောင်းနှင့်

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနအတွက် စက္ကူ၊ မင်နှင့် ပုံနှိပ်ရေးပစ္စည်းများဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနအတွက် စက္ကူ၊ မင်နှင့် ပုံနှိပ်ရေးပစ္စည်းများအား ပြည်တွင်းကျပ်ငွေဖြင့် အောက်ပါအတိုင်း ဝယ်ယူလိုပါသည်။

- (က) Paper (1) NewsPrint Paper (a) 28 1/4" (48.8 gsm) (b) 40" (48.8 gsm) (c) 30" (45 gsm) (2) Woodfree Paper (a) 28 1/4" (70 gsm) (b) 34" (70 gsm) (c) 31" x 43" (70 gsm) (3) Woodfree Paper (a) 28 1/4" (80 gsm) (b) 30" (80 gsm) (c) 23 1/2" x 33" (80 gsm) (d) 31" x 43" (80 gsm)
- (ခ) Other Paper (a) Art Card 31"x43" (250 gsm) (b) Colour Pulp Board(200 gsm) 31"x43" Dark Pink (c) MG Pressing(205/210 gsm) Green 31"x43" (d) MG Pressing(205/210 gsm) Blue 31"x43" (e) Surface Colour 20"x30"(28 LB)
- (ဂ) Sheetfed Offset Ink (Cyan)
- (ဃ) ပုံနှိပ်ရေးပစ္စည်းများ (1) Positive Plate (885x590x0.30mm) (2) CTP Plate (a) 745x605x0.30mm (b) Developer (3) Film & Chemicals (a) Image Setter Film 22"(EI) (b) Image Setter Film 18" (c) Fixer (d) Developer (4) Binding Cloth (a) 899 mx 100m (Blue) (5) Fountain Solution (Web) Daily Fount (6) ဂုဏ်ခံကြိုး

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၁၄-၁-၂၀၁၉ရက်မှ ၂၅-၁-၂၀၁၉ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၉:၃၀နာရီမှ ညနေ ၁၆:၀၀နာရီအတွင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော်တွင် လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းဌာနမည် ပရိဘောဂပစ္စည်း အပြည့်အစုံပါဝင်သော မြန်မာပလာဇာ၊ ရန်ကင်း Shopping Mall Sedona Hotel အနီးရှိ၊ 1180 sqft တက္ကသိုလ်ရိပ်ပွန်ကွန်ဒို (တိုက် A) ၊ အခန်းအမှတ် (၄၀၅) PH : 095156218, 09799990644, 09795118448

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊ ပိုလ်မင်းရောင်လမ်း၊ ၄၂ရပ်ကွက်၊ ပိုလ်မင်းရောင်အိမ်ရာရှိ (၄)ခန်းတွဲ RC(၈) ထပ်တိုက် တိုက် U 600 တိုက်အမှတ် B(19)၊ အခန်းအမှတ်(301)တိုက်ခန်း၏ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို လက်ရှိထားပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည့်အပြင် ဝန်ခံကတိပြုသူ ခေါ်လှူဖြင့် [၁၂/၂၀၁၈(နိုင်)၀၀၇၅၄၄]ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ခေါ်စန္ဒာချစ်[၁၂/သယက(နိုင်)၀၀၇၅၄၄]က အပြီးအပြတ်အပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသပေးချေပြီးဖြစ်၍ ကန်ကွက်လိုပါက ယနေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားမူရင်းနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်ထံသို့ ကိုယ်တိုင် လာရောက်၍ ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။

အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်

သာသနာ့ဒါယကာကြီး ဦးအောင်သန်းစိန်(သုဓမ္မမဏိဇောတဓရ)သည် ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်၊ လွတ်လပ်ရေးနေ့တွင် သီဟသုဓမ္မမဏိဇောတဓရဘွဲ့ ထပ်မံရရှိသည့်အတွက် သကျမိတာ ဆရာကြီး၊ ဆရာလေးများမှ အထူးပင် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ရပါသည်။ ဆက်လက်၍ ဘာသာ၊ သာသနာအကျိုးများကို ပို၍ တိုးပွားအောင် အားပေးချီးမြှောက်နိုင်ကာ တရားထူးတရားမြတ်များရရှိအောင် ကြိုးစားအားထုတ် နိုင်ပါစေ။ စစ်ကိုင်း၊ ရန်ကုန်၊ ဧရာဝတီ၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ပွင့်ဖြူ သကျမိတာ ဆရာကြီး/ဆရာလေးများ

အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ဦးကြွယ်ဟိုးလမ်း၊ အမှတ်(၃၉)နေ ဦးအောင်သန်းစိန်(အောင်ရတနာသင်္ကန်းတိုက်)အား နိုင်ငံတော်သမ္မတမှ ချီးမြှင့်သော “သီဟသုဓမ္မမဏိဇောတဓရ”ဘွဲ့ကို ထိုက်ထိုက်တန်တန် ထပ်ဆင့်ချီးမြှင့်ခြင်းခံရသည့်အတွက် မိသားစုနှင့်အတူ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်းနှင့် နောင်အနာဂတ်တွင်လည်း ကျန်းမာချမ်းသာစွာဖြင့် နိုင်ငံအကျိုး၊ သာသနာအကျိုး အမျိုးမျိုးတို့ကို ဆက်လက်သယ်ပိုးဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

သမိဒွေဒါယ ခေမာရံသီ သီလရှင်စာသင်တိုက်
(၁၄၀)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဒဂုံ

အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ဦးကြွယ်ဟိုးလမ်း၊ အမှတ်(၃၉)နေ သာသနာ့ဒါယကာကြီး ဦးအောင်သန်းစိန်သည် နိုင်ငံတော်သမ္မတမှ ချီးမြှင့်သော သီဟသုဓမ္မမဏိဇောတဓရဘွဲ့ကို ထိုက်ထိုက်တန်တန် ထပ်ဆင့်ချီးမြှင့်ခြင်းခံရသည့်အတွက် မိသားစုနှင့်အတူ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်းနှင့် နောင်အနာဂတ်တွင်လည်း ကျန်းမာချမ်းသာစွာဖြင့် နိုင်ငံအကျိုး၊ သာသနာအကျိုးအမျိုးမျိုးတို့ကို ဆက်လက်သယ်ပိုးဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

စတုဘုမ္မိက သမိဒွေဒါယ သဒ္ဓမ္မဝံသ သီလရှင်စာသင်တိုက်
လှည်းကူးမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

အထူးဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်(၁/၂၀၁၉)ဖြင့် (၇၁)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့တွင် သာသနာ့ဒါယကာကြီး၊ ဆရာလေးများ၏ ဖခင်ကြီး သုဓမ္မမဏိဇောတဓရ ဦးအောင်သန်းစိန်အား သီဟသုဓမ္မမဏိဇောတဓရဘွဲ့ထူးကို ထပ်ဆင့်ချီးမြှင့်အပ်နှင်းခြင်းခံရသည့်အတွက် မိသားစုများနှင့်အတူ ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ ဖြစ်ရပါသည်။ ဆက်လက်၍လည်း အမြင့်ဆုံးဖြစ်သော ဘွဲ့တံဆိပ်ကို အမြန်ဆုံးရရှိ အမြတ်ဆုံးဖြစ်သော နိဗ္ဗာန်ကို မျက်မှောက်ပြုနိုင်ပါစေကြောင်း ဆုတောင်းပတ္တနာပြုလိုက်ပါသည်။ သုဝဏ္ဏဓဇသီလရှင်စာသင်တိုက်၊ မဟာစေတီကန်လမ်း၊ ပဲခူးမြို့။

ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူ

ထက်သန်သောသဒ္ဓါတရားဖြင့် နိဗ္ဗဝတ်ထား၍ သာသနာ့နွယ်ဝင် သီလရှင် သိက္ခာရှင်များအား ပစ္စည်းလေးပါး ထောက်ပံ့လှူဒါန်းနေသော သုဓမ္မမဏိဇောတဓရ သာသနာ့ဒါယကာကြီး ဦးအောင်သန်းစိန်အား နိုင်ငံတော်မှ “သီဟသုဓမ္မမဏိဇောတဓရ”ဘွဲ့ ထပ်မံချီးမြှင့်သည့်အတွက် အထူးဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူပါသည်။ ကျန်းမာချမ်းသာစွာဖြင့် သာသနာ့အကျိုးကို ဆက်လက်သယ်ပိုးနိုင်ပါစေ။

ဆရာကြီး ဆရာလေးများ
သီရိရတနာသီလရှင်စာသင်တိုက်၊
မြတ်လေးလမ်း၊ ဉာဏရပ်ကွက်၊ ပုလဲမြို့သစ်၊ မင်္ဂလာဒုံ

အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ဦးကြွယ်ဟိုးလမ်း၊ အမှတ်(၃၉)နေ သာသနာ့ဒါယကာကြီး ဦးအောင်သန်းစိန်သည် နိုင်ငံတော်သမ္မတမှချီးမြှင့်သော သီဟသုဓမ္မမဏိဇောတဓရဘွဲ့ကို ထိုက်ထိုက်တန်တန် ထပ်ဆင့်ချီးမြှင့်ခြင်းခံရသည့်အတွက် မိသားစုနှင့်အတူ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်းနှင့် နောင်အနာဂတ်တွင်လည်း ကျန်းမာချမ်းသာစွာဖြင့် နိုင်ငံအကျိုး၊ သာသနာ့အကျိုးအမျိုးမျိုးတို့ကို ဆက်လက်သယ်ပိုးဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

သမိဒွေဒါယနန္ဒာရာမ သီလရှင်စာသင်တိုက်
လှည်းကူးမြို့နယ်

FORWARD Forward Yangon Services Co.,Ltd
RENT A CAR
ကားအငှားနှင့်ခရီးသွားဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်း
ယာဉ်ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိသူများလည်းဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။
PH:09-5168997,09-5089800,0933345545

အောင်ကမ္ဘာ အိမ်၊ ခြံ၊ မြေ ရောင်းဝယ်ရေး
ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊ ရွှေပေါက်ကံ မြေကွက်များ ဝယ်လိုသည်။ အိမ်အရောက် ငွေချေပေးသည်။ ပွဲခပေးရန်မလိုပါ။
Ph:09-43118200, 450096144, 450096155

ပျောက်ဆုံးကြောင်း

ကျွန်တော် ဦးသိန်းထွန်း ပိုင်ဆိုင်သည့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၊ မေမြို့၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၆)၊ တွင်းအမှတ်-RAIV (တွက်ပြင်ရပ်)၊ ဦးပိုင်အမှတ်-၅၀-၅၊ မြေယာအမှတ်-၅၇/၂၉၉ ဟုခေါ်တွင်သည့် ဝရန်မြေအမျိုးအစားမြေကွက်၏ မြေငှားစာချုပ်(ဝရန်) မူရင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက ဖုန်းနံပါတ်(09-4533 77881)သို့ ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားပေးပါရန်။

ထိပ်တန်း
အိမ်ခြံမြေ / အိမ်ငှားလုပ်ငန်း
မြို့တွင်း / နယ်ထဲ
09-254256969

စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းများခေါ်ယူခြင်း

ယူဇနဆီအုန်းစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း(ကော့သောင်း)တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန်အတွက် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် စိတ်ပါဝင်စားသူ စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်း ကျား(၄၀)ဦး အလို ရှိသည်။

စိုက်ပျိုးရေးဘွဲ့ ၇/အခြားတက္ကသိုလ်မှဘွဲ့ တစ်ခုခုရရှိသူများ

- * သင်တန်းကာလ (၃)လ (စာတွေ့ - ၁လ၊ လက်တွေ့ - ၂လ)
- သင်တန်းတက်ရောက်စဉ် လစာ ကျပ်(၁၅၀,၀၀၀)၊ နေစရိတ်(ငြိမ်း)
- သင်တန်းပြီးမြောက်အောင်မြင်ပါက လစာကျပ်(၃၅၀,၀၀၀)ဖြင့် ၃နှစ် အလုပ်ခန့်ထားမည်။ (နေစရိတ်/စားစရိတ်(ငြိမ်း))
- ထူးချွန်သူများအား တစ်နှစ်ပြည့်ပြီးပါက လစာ ကျပ်(၆၀,၀၀၀)စီ နှစ်စဉ်တိုးပေးမည်။

လျှောက်ထားလိုသူများသည်(၁)ဘွဲ့ လက်မှတ်မူရင်းနှင့်မိတ္တူ၊ (၂)ဓာတ်ပုံ(၁)၊ (၃)အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်၊ (၄)အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်းထောက်ခံစာ၊ (၅)မှတ်ပုံတင် မူရင်း နှင့်မိတ္တူများနှင့်အတူ ယူဇနကုမ္ပဏီလီမိတက်၊အမှတ်(၁၃၀)၊ယူဇနစင်တာ၊ တတိယထပ်၊ ရွှေဂုံတိုင်လမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ (ဖုန်း-၀၁-၅၄၀၇၄၂/၅၄၀၇၄၇/၅၅၅၉၇၃) သို့လာရောက် လျှောက်ထားနိုင်သည်။

မြေကွက်များဈေးကောင်းပေး
ဝယ်လိုသည်
ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ တောင်၊
မြောက်၊ ဆိပ်ကမ်း)တို့တွင်
မြေကွက်များဝယ်လိုသည်။
ပွဲခပေးရန်မလို
01-2339310
မညွှန် 01-2339355
01-578044
01-570721

ရောင်ခြည်ထစ်
အိမ်ခြံမြေ/အိမ်ရှေ့လုပ်ငန်း
10', 14', 15' ကားများဖြင့်
လုပ်သားအပြုအစီမံ/မြို့တွင်း/နယ်ထဲ
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။
Ph:09-450454771
09-450454772
09-450454773

STAR
ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်း၊
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊
ဆိပ်ကမ်းရိုးမြေကွက်များ
ဝယ်လိုသည်။
09-43088052
09-260660405
09-421067330



LUCKY BONUS



Up to

150%



For Data

အစီအစဉ်တွင်ပါဝင်ရန် ***700#** ကိုဖုန်းခေါ်ဆိုလိုက်ပါ

E-topup

MPT 4U App

🎁 **E-topup** သို့မဟုတ် **MPT4U App** မှ တစ်ဆင့် အနည်းဆုံး ၁,၀၀၀ ကျပ်ဖိုး ငွေဖြည့်သွင်းပါက အင်တာနက် အသုံးပြုနိုင်သော **Lucky Bonus** ငွေဖြည့် လက်ဆောင်များ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက

🌐 www.mpt.com.mm www.facebook.com/mptofficialpage MPTOFFICIAL

CALL CENTER **106** | call free 24 hours everyday

နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့် ဂျပန်ညွှန်ကြားရေးအဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

စာမျက်နှာ - ၄

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တို့ ပူးပေါင်း၍ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြုစုခြင်းသင်တန်းပွင့်

စာမျက်နှာ - ၄



နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ ချင်းတွင်းတံတား(ဟုမ္မလင်း)ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ချင်းတွင်းတံတား(ဟုမ္မလင်း)ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်

ဟုမ္မလင်း ဇန်နဝါရီ ၁၄

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တံတားဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူတည်ဆောက်ခဲ့သည့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဟုမ္မလင်းမြို့နယ် တမူး-အောင်ဇေယျ-ကက်သာ-ဟုမ္မလင်းလမ်းပေါ်ရှိ ချင်းတွင်းတံတား (ဟုမ္မလင်း)ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက အဆိုပါတံတားပေါ်၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ချင်းတွင်းတံတား (ဟုမ္မလင်း)ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်း၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်သန်းထွဋ်၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်း၊ ဆောက်လုပ်ရေး

‘ ကြိုတံတားဖွင့်လှစ်လိုက်နိုင်သည့်အတွက် ဟုမ္မလင်းမှတစ်ဆင့် အိန္ဒိယနယ်စပ်အထိပါ တစ်ဆက်တည်း သွားလာနိုင်တော့မည်ဖြစ်၍ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း ခန္တီးဒေသနေ တိုင်းရင်းသားများအတွက် အလွန်အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည် ’

ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်း၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှမော်ဦး၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ယနေ့သည် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဟုမ္မလင်းမြို့နယ် တမူး-အောင်ဇေယျ-ကက်သာ-ဟုမ္မလင်းလမ်းပေါ်ရှိ ချင်းတွင်းတံတား(ဟုမ္မလင်း) စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ သို့

KAPLAN Myanmar University College (KMUC) မှ ပေးအပ်မည့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်သိန်းခွဲ တန်ဖိုးရှိ စကောလားရှစ် ပညာသင်ဆုများကို ၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ်အတွက် လျှောက်ထားရယူလိုက်ပါ

KMUC' Scholarships Info-Day

19.1.2019 (Saturday) 2:00pm ~ 4:00pm

Degrees Awarding Partner Universities; **Murdoch UNIVERSITY** Perth | Singapore | Dubai **Teesside University**

KAPLAN MYANMAR UNIVERSITY COLLEGE

Facebook: /kmucmyanmar
Email: info.kmuc@kaplan.com

အ/ဇ၊ ဝဂ္ဂီရိပ်သာလမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။
(ဖုန်း) ၀၉ ၇၇၇ ၆၃၆ ၀၀၀၊ ၀၉ ၇၇၇ ၆၈၆ ၀၀၀